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Sak 122/07  Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 122/07  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 

Sak 123/07  Godkjenning av BU-protokoll 03.09.2007  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 123/07  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL 03.09.2007  
 

Sak 124/07  Protokoller til orientering  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 124/07  
 
PROTOKOLLER TIL ORIENTERING  
 

Sak 125/07  Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 125/07  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 126/07  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 31.08.2007  
 
Arkivsak: 200700197 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 126/07  
 
RAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PR 31.08.2007  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 127/07  Tertialrapport og statistikk pr 31.08.2007  
 
Arkivsak: 200400762 
Arkivkode: 101.2 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Eldrerådet 02.10.07 72/07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 43/07  
Omsorgskomite 02.10.07 72/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 127/07  
 
 
TERTIALRAPPORT OG STATISTIKK PR 31.08.2007  
 
Vedlagt følger bydelens tertialrapport for 2.tertial 2007 til byrådet og statistikk pr 31.08.2007 
for Bydel Østensjø. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport for 2.tertial 2007 og statistikk pr 31.08.2007 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 
 
 
Tove Stien/s        Håkon Kleven/s 
bydelsdirektør        avd.sjef økonomi og plan 
 
Vedlegg: Tertialrapport pr 31.08.2007 
     Tertialstatistikk pr 31.08.2007   
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Sak 128/07  Søknad om økt driftstilskudd  til Bøler seniorsenter  
 
Arkivsak: 200400737 
Arkivkode: 332 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 02.10.07 73/07  
Omsorgskomite 02.10.07 73/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 128/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM ØKT DRIFTSTILSKUDD TIL BØLER SENIORSENTER  
 
Bakgrunn: 
Bøler seniorsenter, eiet av Nasjonalforeningen for folkehelse, har søkt om økt driftstilskudd på 
kr 100 000 for inneværende år. Søknad vedlegges. Vedlagt følger også Bøler seniorsenters svar 
på forespørsel fra Bydel Østensjø om levering av varm mat. 
 
Til orientering har bydelen inngått avtale om drift av Bøler seniorsenter, med Bøler 
seniorsenter, Nasjonalforeningen for folkehelsen, fram til 31.12.2010. Avtalen kan sies opp av 
begge parter med 6 måneders skriftlig varsel. Avtalen kan også forlenges etter forhandlinger. 
Avtalen regulerer partenes rettigheter og plikter, og skal skape et forpliktende og gjensidig 
samarbeid som gir forutsigbarhet vedrørende driften av senteret. Avtalen er basert på en mal 
vedtatt av bystyret.  
 
Saksframstilling: 
I 2007 fikk senteret kr 1 206 000 i driftstilskudd fra bydelen, inklusive kr 350 000 til dekking 
av husleie, strøm og forvaltning-, drift- og vedlikeholdskostnader. Dette tilsvarte tilskuddet for 
foregående år, korrigert for pris og lønnsvekst.  
 
I tillegg har seniorsenteret fått kr 70 000 av insentivmidler til eldresentre, som bydelen fikk for 
2007.  Bydelen har også, av disse insentivmidlene, engasjert en sosionom for oppsøkende 
virksomhet og videreført tilbud om buss med sjåfør til alle eldresentrene ut året.  Dette er et 
forebyggende og rekrutterende tiltak som kommer alle eldresentrene i bydelen til gode. Bøler 
seniorsenter bruker blant annet bussen i sitt oppsøkende prosjekt.  
 
Bydelen har forespurt Bøler seniorsenter om de kunne være en aktuell leverandør til levering av 
varm mat fra 01.10.2007 til spisegruppene i omsorgsboligene ved Utmarkveien og 
Skøyenkroken og til Rustadgløtt dagsenter.  
 
Seniorsenteret mener de kan levere varm mat til spisegruppen i Utmarkveien (seniorsenteret og 
disse omsorgsboligene ligger i samme bygg) hvis de får innvilget søknaden om økt 
driftstilskudd med kr 100 000. Samtidig ber de bydelen bekoste stålemballasjer for transport av 
maten.  
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Når det gjelder Rustadgløtt dagsenter vil de komme tilbake til eventuell levering av varm mat, 
når de har fått erfaring med hvor mye dette krever av ressurser. Skøyenkroken er ikke nevnt, 
men Bøler seniorsenter har neppe transportmuligheter.  
 
Bydel Østensjø har behov for leveranse av varm mat allerede f.o.m. 01.10.2007 til alle tre 
stedene og kan ikke vente med leveranse til Rustadgløtt dagsenter.  Det arbeides derfor med å 
finne en annen leverandør som kan ta alle oppdragene.   
 
På bakgrunn av bydelens økonomiske situasjon/prognose om merforbruk, ser bydelsdirektøren 
ikke at bydelen kan gi noe økt driftstilskudd i inneværende år. Det anbefales imidlertid at 
eventuelt økt tilskudd blir vurdert i forbindelse med budsjett 2008.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Søknad om kr 100 000 i økt driftstilskudd til Bøler seniorsenter for 2007 avslås. 
2. Søknad om økt driftstilskudd vurderes i forbindelse med budsjett 2008 

 
 
 
Tove Stien /s         Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør         avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 129/07  Månedsrapportering barneverntjenesten pr. august 2007  
 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 129/07  
 
 
MÅNEDSRAPPORTERING BARNEVERNTJENESTEN PR. AUGUST 2007  
 
Bakgrunn: 
Under henvisning til bydelsutvalgets vedtak i sak 81/07, behandlet i møtet 18.06.2007, 
vedrørende månedlig rapportering til bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste, 
fremlegges opplysninger om situasjonen innenfor barnevernsområdet pr. august 2007. Det vises 
til skjematisk oppsett med opplysninger for perioden mai, juni, juli og august 2007 som følger 
som vedlegg til saken.  
 
Denne tidsperioden omfattes også av kommunens tertialrapportering for 2. tertial, og de 
samlede opplysningene for 2.tertial er sammenlignbare med resultatene i barneverntjenesten i 
Oslo kommune totalt. Dette innebærer også at rapporten denne gangen kan vise aktuelle 
resultater i relasjon til tidligere tertialstatistikk for både 2007 og 2006. Dette medfører at 
rapporten denne gang er mer omfattende enn hva den ellers vil være. 
 
Saksframstilling 
I tertialstatistikken for 1. tertial 2007 (januar-april 2007) fremkom det en økning i saksmengde 
sett i forhold til samme periode i 2006, samt sett i forhold til årsstatistikk for 2006.  
Tertialstatistikken for 2. tertial (mai-august) viser en fortsatt økning i antall saker innen alle 
typer av saker. 
 
I 2. tertial er det innkommet 147 nye meldinger, som gir et gjennomsnitt på 36,75 pr. måned. I 
tillegg kommer 4 meldinger som var ubehandlet fra før 01.05.2007, dvs. totalt 151 meldinger. 
Til sammenlikning kom det i løpet av 1. tertial 2007 121 nye meldinger, dvs. et gjennomsnitt 
på 30,25 meldinger pr. måned.  
 
Når det gjelder antall henlagte meldinger, er det variasjoner fra måned til måned, avhengig av 
meldingenes innhold. I løpet av sommeren har det eksempelvis innkommet meldinger om 
problemer som ikke er av en slik karakter at barneverntjenesten er riktig instans. I 2. tertial 
2007 utgjør andelen henlagte meldinger 33 % av de gjennomgåtte meldinger. Til 
sammenligning utgjorde andelen henlagte meldinger 29 % i samme periode i 2006, og var lik 
gjennomsnittet i Oslo for 2. tertial 2006. 
 
Statistikken for 1. tertial 2007 viser at henleggelsesprosenten for meldinger i Bydel Østensjø 
var på 20 %, og lå dermed også under gjennomsnittet for Oslo på 22 %.  
I hele 2006 var henleggelsesprosenten for meldinger i bydelen 24 %, og lå dermed også da 
under gjennomsnittet for Oslo totalt, som da var på 25 %. 
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Når det gjelder undersøkelsessaker, er det også variasjoner fra måned til måned, avhengig av 
problematikk. I kategorien ”henlagte” undersøkelsessaker inngår også saker hvor det er gitt 
råd/veiledning, eller der sak er avsluttet grunnet flytting til annen kommune.  
 
I august er antall henleggelser lavt, sett i forhold til de tre foregående måneder. I 2. tertial 2007 
(mai-august) utgjør andelen henlagte undersøkelser 64 % av avsluttede saker. Til 
sammenligning utgjorde andelen henlagte undersøkelser 67 % i samme periode i 2006, og lå 
dermed over gjennomsnittet for Oslo på 51%  
 
I hele 2006 var henleggelsesprosenten for undersøkelsessaker i Bydel Østensjø 66 %, og lå 
dermed over gjennomsnittet for Oslo på 54 %.  
Statistikken for 1. tertial 2007 viser at henleggelsesprosenten Bydel Østensjø var på 38 %, og lå 
dermed langt under gjennomsnittet for Oslo på 52 %. Statistikken for de fire første månedene 
av 2007 viser følgelig det største avviket sett i forhold til statistikken for tidligere perioder. Lav 
henleggelsesprosent i denne perioden må dessuten ses i sammenheng med et høyt antall ikke 
avsluttede undersøkelser (83 saker) pr. 30.04.2007, samtidig som 30 undersøkelser sto på 
venteliste. 
 
Statistisk materiale for bydelen og for Oslo kommune samlet sett viser interessante statistiske 
sammenhenger mellom meldinger og undersøkelsessaker. Lav andel henlagte meldinger i en 
periode gir utslag i en økning av andelen henlagte undersøkelsessaker i en senere periode. Dette 
kan bety at lav terskel for igangsetting av undersøkelsessaker fører til at flere saker blir henlagt 
etter gjennomført undersøkelse, idet det viser seg ikke å være tilstrekkelig grunnlag for 
iverksettelse av tiltak i henhold til Lov om barneverntjenester. 
 
Ved utgangen av 1. tertial pr. 30.04.2007 var det spesielt bekymringsfullt at 30 saker stod på 
venteliste for undersøkelse. Som det ble orientert om i rapportering pr. juli 2007, har det fra og 
med mai d.å. vært satset spesielt på gjennomføring av undersøkelser samt på å forhindre at 
saker som skal undersøkes, settes på venteliste. Dette har gitt resultater. Ved begynnelsen av 
august var det ingen undersøkelsessaker på venteliste. Som det framgår av statistikken sto 
imidlertid 9 saker på vent for undersøkelse ved månedslutt i august. Utviklingen i 
barneverntjenesten vil bli fulgt opp ukentlig for å forhindre at det på nytt oppstår en situasjon 
med opphopning av undersøkelsessaker. Det er fortsatt et høyt antall saker som ikke er avsluttet 
ved månedslutt, og som følgelig overføres til neste måned. Pr. 31.08. 2007 er antallet 68. Det er 
imidlertid en bedring sett i forhold til 1. tertial 2007 pr. 30.04.2007, der 83 saker ikke var 
avsluttet. 
 
Med sikte på å ha oversikt og kontroll føres det månedlig oversikt over meldinger og 
undersøkelsessaker, der også type problematikk registreres, foruten antall og tidsfrister. Denne 
registreringen forventes å gi informasjon også om behov for styrkingstiltak og/eller 
kompetanseheving på enkelte områder. 
 
Med de styrkingstiltak som nå er satt inn, forventes det at undersøkelsessaker tas fortløpende 
og at det ikke opereres med ventelister, samt at lovbestemte frister for gjennomføring av 
undersøkelser overholdes. 
 
Statistikken for denne måneden viser at samlet antall barn og unge under tiltak har økt. (tabell 
3).  Antall i tiltak i familien er økt fra 208 til 223 fra 1. til 2. tertial. Antall under tiltak utenfor 
hjemmet viser en økning fra 76 til 82 fra 1. til 2. tertial. Dette utgjør totalt en økning på 21, fra 
284 til 305. I denne 4-måneders perioden er dessuten 17 saker med tiltak i hjemmet endelig 
avsluttet.  
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I 2. tertial 2007 er undersøkelsen avsluttet med plassering utenfor hjemmet i 2 saker.   
 
Ingen saker vedrørende tiltak utenfor hjemmet er endelig avsluttet i perioden. 
 
Barneverntjenestens utførerenhet, Oppfølgings- og tilretteleggertjenesten (OFOT), har fått 
henvist nye saker hver måned, samtidig som også saker er blitt avsluttet av OFOT. Antall saker 
under arbeid øker fra måned til måned. I august har 72 saker vært under arbeid. I tillegg har 
OFOT gått inn i saker ad hoc for kortere perioder ut fra barnevernkontorets behov for 
umiddelbar intervenering. I perioden er det totalt registrert at det er arbeidet i forhold til 18 
barn i alderen 0-5 år, 21 barn i alderen 6-12 år, 30 ungdommer fra 13 år til 18 år og 5 
ungdommer over 18 år. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar framlagte redegjørelse om bydelens barneverntjeneste til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s        Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Rapporteringsskjema til bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste  
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Sak 130/07  Barnehager - Full behovsdekning, status september 2007  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 01.10.07 40/07  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 130/07  
 
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS SEPTEMBER 2007  
 
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2007, BU-sak 187/06, ble det fattet følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget ber om å få forelagt sak om full behovsdekning i hvert BU-møte også i 2007.” 
Saker vedrørende ”Barnehager – full behovsdekning” har vært lagt fram for bydelsutvalget i 
alle møtene i 2007. Siste oppdatering var til bydelsutvalgets møte 03.09.2007, sak 93/07. 
 
Saksframstilling: 
Saken bygger på tidligere fremlagte saker, samt vedtak fattet i BU i møte 03.09.2007. 
 
FULL BEHOVSDEKNING I BYDEL ØSTENSJØ: 
I bydelsutvalgets protokoll 3/07, fremkommer bydelsutvalgets definisjon av full 
barnehagedekning som følger: 
”Med full barnehagedekning mener bydelsutvalget at alle som søker om plass skal få slikt 
tilbud i rimelig nærhet til bosted og i løpet av en rimelig tid. Også foreldre med barn under ett 
år kan i enkelte tilfeller ha slikt behov. Med rimelig tid menes i løpet av et par måneder”. 
Bydelsutvalget presiserer at deres definisjon av full behovsdekning ikke samsvarer med 
byrådets definisjon. Bydelsutvalget ønsker i rapporteringene fra bydelsadministrasjonen å få 
forelagt tall og vurderinger som tar utgangspunkt i bydelens egen definisjon. 
 
ANTALL BARN BOSATT I BYDEL: 
Som fremlagt i tidligere saker, er det 3614 barn i alderen 0-5 år bosatt i bydelen pr. 01.01.2007. 
Sammenlignet med tilsvarende tall for 2006 viser dette en øking på 148 barn. Videre har vi vist 
til befolkningsfremskrivingen som viser en øking på ytterligere 135 barn i alderen 1-5 år frem 
mot 2009, før barnetallet igjen antas gradvis å synke frem mot 2020 til 3267 barn. 
 
I tabellen under fremstilles antall barn pr. årskull bosatt i bydelen pr 01.01.2003 og frem til 
01.01.2007, samt utvikling av bydelens barnehageplasser i samme tidsrom. I de nederste linjene 
i tabellen har vi med bakgrunn i kjente opplysninger, søkt å fremskrive barnetallutviklingen 
innenfor aldersgruppen 1-5 år.  
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BEFOLKNINGSDATA/ 
BARNEHAGEPLASSER 

I BYDELEN 

0-åringer 1-åringer 2-åringer Totalt 
1-2 år 

3-åringer 4-åringer 5-åringer Totalt 3-5 
år 

Totalt 
1-5 år 

Befolkningsdata 
2003 

 
527 

 
542 

 
572 

 
1114 

 
558 

 
477 

 
514 

 
1549 

 
2663 

Antall bhg plasser 2003  
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

 
ukjent 

Befolkningsdata 
2004 

 
631 

 
533 

 
551 

 
1084 

 
572 

 
544 

 
484 

 
1600 

 
2684 

Antall bhg plasser 2004  
4 

 
221 

 
298 

 
523 

 
372 

 
464 

 
492 

 
1328 

 
1851 

Befolkningsdata 
2005 

 
657 

 
607 

 
517 

 
1124 

 
537 

 
554 

 
519 

 
1610 

 
2734 

Antall bhg plasser 2005  
12 

 
273 

 
352 

 
637 

 
379 

 
412 

 
486 

 
1277 

 
1914 

Befolkningsdata 
2006 

 
609 

 
648 

 
614 

 
1262 

 
500 

 
540 

 
555 

 
1595 

 
2857 

Antall bhg plasser 2006  
5 

 
289 

 
415 

 
695 

 
461 

 
407 

 
437 

 
1305 

 
2000 

Befolkningsdata 
2007 

 
724 

 
612 

 
656 

 
1268 

 
611 

 
485 

 
528 

 
1624 

 
2892 

Estimerte bhg plasser 
31.12.07 

 
0 

 
371 

 
410 

 
781 

 
512 

 
492 

 
411 

 
1415 

 
2196 

Prognostisert 
befolkningsprognose 

2008 

 
859 

 
724 

 
612 

 
1336 

 
656 

 
611 

 
485 

 
1752 

 
3088 

Prognostiserte bhg. 
plasser 31.12.08 

 
0 

 
484 

 
450 

 
934 

 
410 

 
512 

 
492 

 
1485 

 
2419 

 
Forklaring til tabellen: 

• Befolkningsdata 2003 til 2006 er hentet fra statistisk årbok.  
• Befolkningsdata for 2007 er hentet fra Plandatabasen, Utviklings- og kompetanseetaten Oslo kommune 
• Antall barnehageplasser 2004 til 2006 er hentet fra bydelens datasystem for barnehager, og tilsvarer tidligere innrapporterte tall 
• Estimerte barnehageplasser pr 31.12.2007 tilsvarer innrapporterte tall jf 2. tertialmelding 2007 
• Prognostiserte befolkningstall baserer seg på en fremskriving av barnetall pr årsgruppe for 2007, inkludert 135 nye barn 
• Prognostiserte barnehageplasser pr 31.12.2008 inkluderer åpning av 223 nye barnehageplasser i 2008 

 
ANTALL BARN PÅ SØKERLISTE UTEN BARNEHAGEPLASS: 
Pr. august var det 257 barn uten barnehageplass i bydelen, mens antallet var redusert til 239 pr. 
01.09.2007. Av disse er 192 barn under 3 år og 47 er over 3 år.  
Totalt har 831 barn fått tilbud om barnehageplass siden 01.03.2007 (hovedopptaket) frem til 
dags dato. Av disse har 650 takket ”ja”, 181 har takket ”nei”.  
 
Vi har tidligere, i saksfremstilling av juni 2007, angitt byrådets målsetting om full 
barnhagedekning. Det gjøres oppmerksom på at byrådet nå har presisert denne ytterligere, slik 
at den er i tråd med regjeringens målsetting. Regjeringens målsetting er at alle som søkte om 
plass til hovedopptaket uten barnehageplass, (571 barn) skal kunne tilbys dette innen utgangen 
av året. Ved utgangen av 2007 vil det antas å være 97 barn, (72 små og 25 store barn) som 
søkte ved hovedopptaket, som ikke er tilbudt plass.    
 
PEDAGOGISK PERSONELL PÅ DISPENSASJON I BARNEHAGENE: 
Bydelen har i dag ca. 20 pedagogiske ledere på dispensasjon i kommunale barnehager, 0 i 
private barnehager og ca. 5 på dispensasjon i private familiebarnehager. Stillingsstørrelsen er 
variabel. Bydelen har over tid registrert at det er vanskelig å rekruttere pedagoger til stillinger 
som blir ledig midt i et barnehageår, inklusive de nye prosjektene. Det samme meldes fra 
øvrige bydeler.  
På Høgskolen i Oslo igangsettes 01.01.2008 en arbeidsplassrelatert førskolelærerutdanning for 
assistenter med lang erfaring fra barnehagene. Vår bydel får med inntil 5 barnehageassistenter 
med lang erfaring til denne utdanningen, som er over 4 år, høsten 2008. Utdanningen dekkes av 
eksterne midler, og vil bli nærmere omtalt i byrådets forslag til budsjett for 2008.  
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AVSLUTTEDE PROSJEKTER: 
Goliaskogen 
Barnehagen hadde offisiell åpning som 4 avdelingsbarnehage, 24. august. 
 
Treskeveien barnehage: 
Barnehagen hadde offisiell åpning som 6 avdelingsbarnehage, 11. september,  noe tidligere enn 
angitt tid for ferdigstillelse. 
 
PROSJEKTER UNDER ARBEID: 
Lopperud barnehage (tidligere Paal Berg’s vei barnehage)- permanent barnehage: 
Lopperud barnehage er i dag etablert i midlertidig paviljong. Fremdriften for permanent bygg 
er ihht til tidligere planer, og bygget antas å stå ferdig høsten 2008.  
 
Manglerud videregående barnehage: 
Bydelsadministrasjonen, Omsorgsbygg (OBY), Undervisningsbygg, Utdanningsetaten og de 
involverte skolene er i dialog angående planløsning for bygget, og tegninger er fremlagt. Med 
bakgrunn i dette har det vært avholdt møter mellom involverte parter, og det er nå funnet gode 
løsninger hva gjelder de trafikale forholdene, samt bruk av skolens uteområde.  
Da planarbeidet har tatt lengre tid enn forutsatt, samt at bygget krever en mer omfattende 
rehabilitering enn antatt, vil bygget tidligst stå ferdig medio august 2008.  
 
Manglerud videregående barnehage- midlertidig barnehage på skolens område: 
Grunnet forsinkelsen i rehabiliteringen av bygget som skal utgjøre den permanente barnehagen 
på skolen, har det i etterkant av siste møte i BU vært ny dialog mellom de involverte parter. 
Dette har medført at bydelen nå er tilbudt å leie et annet bygg ved skolen, som kan fungere som 
midlertidig barnehage frem til rehabilitering er ferdigstilt. Dersom dette bygget anses egnet til 
formålet, antar Undervisningsbygg at det kan opprettes 55 barnehageplasser ved skolen i løpet 
av 1. kvartal 2008.  
 
Manglebergveien 11: 
Vedtak i sak 93/07: ”Det etableres ny, permanent barnehage i Manglebergveien 11.” 
Bydelsadministrasjonen har bedt OBY om en mulighetsstudie, hvor det tas hensyn til 
bydelsutvalgets ønske om å etablere en midlertidig paviljong i påvente av ferdigstillelse av 
permanent bygg. Tomtealternativene for paviljong, slik som i Gartnerveien, vurderes av OBY. 
Nye vurderinger kan imidlertid tyde på at det allikevel kan være mulig å reise en midlertidig 
paviljong på tomten i tiden permanent barnehage er under bygging, tilsvarende som for flere av 
våre andre prosjekter. Arbeidet følges opp i jevnlige møter med OBY. 
 
Storgården barnehage: 
Vedtak sak 93/07: ”Ny Storgården barnehage avventes til mulighetsstudie fra OBY foreligger. 
Det bes om at det utredes hvordan Storgården barnehage kan utformes for å skjerme mot 
luftforurensning og støy fra Ringveien” 
Vedtak i saken er oversendt OBY, og skriftlig mulighetsstudie er bestilt. I mulighetsstudien er 
OBY bedt om å vurdere mulighet for støyskjerm, beplantning o.a. som kan bidra til 
tilfredsstillende miljø ved barnehagen. Dersom miljøproblematikken er av en slik karakter at 
det frarådes å videreføre barnehage på tomten, er OBY bedt om å vurdere mulighet for 
alternative tomter som erstatningstomt for denne, for eksempel ved et makeskifte med OBOS. 
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Rønningjordet barnehage: 
Vedtak sak 93/07: ”Det etableres nye barnehageplasser i midlertidig paviljong som skal reises 
ved Rønningjordet barnehage.” 
Vedtaket i saken er oversendt OBY. Vedr. fortsatt bruk av Rønningjordet barnehage til 
barnehageplasser under byggeperioden, så er OBY bedt om å iverksette en vurdering av 
kvalitet, innemiljø og egnethet i forhold til videre drift. Bydelens helsekonsulent har vurdert 
bygget og støtter barnehageadministrasjonens syn om at bygget kan benyttes frem til nybygg 
står ferdig. Imidlertid er barnehagens personale skeptiske til å drifte to store barnehager så tett 
innpå et omfattende byggeprosjekt. Bydelsadministrasjonen ser at dette krever god oppfølging 
og viser samtidig til erfaringer fra tilsvarende ordninger i utbygging av barnehagene Bakkehavn 
og Treskeveien, samt at prosjektleder for byggeprosessen tidligere har ledet tilsvarende 
prosjekter. Så snart paviljong er reist i uke 49, vil det være mulig å kunne ta inn nye barn 
fortløpende. 
 
Gratis kjernetid i bydelens barnehager – språkstimulering før skolestart: 
BU fattet i sak 93/07 følgende vedtak i saken: ”Bydelsutvalget ber om at prioritetskode 70-80 
benyttes til å prioritere barn som skåret dårlig på norsktesten på 4-års kontrollen. Foreldrene 
oppfordres umiddelbart til å søke plass. Barna gis plass etter hvert som plasser blir ledige. 
Kortidsoppholdet suppleres med ekstra ressurser til språkopplæring.” 
Bydelen informerer i disse dager foresatte om tilbudet, samt oppfordrer til å søke om 
barnehageplass i tråd med føringene. Det er videre utarbeidet forslag til nye retningslinjer 
knyttet til prioriteringskoder. Det vil si: Vi er i gang med å tilby gratis kjernetid til barn som er 
definert som språksvake ved 4-årskontroll. 
 
Til vedtak i sak 50/07, der Bydelsutvalget ba administrasjonen om å sende en søknad til 
byrådsavdelingen om å få lov til å gjennomføre en ettårig forsøksordning med gratis kjernetid i 
ordinære barnehager til barn med språkvansker. Bydelen har mottatt svar fra byrådsavdelingen 
hvor det står:  
”Det er ingen hjemmel i Forskrift om kommunale barnehager i Oslo som gir mulighet for å gi 
dispensasjon fra opptakskriteriene”. Brevet er vedlagt saksfremstillingen. 
 
Ledige lokaler i tidligere Rognerudskogen barnepark og Haraløkka barnepark: 
Vedtak i sak 93/07: Tidligere Haraløkka barneparklokaler og Rognerudskogen 
barneparklokaler nyttiggjøres til barnehageformål (utegrupper) i regi av omkringliggende 
barnehager.”  
Saken er under vurdering, og endelig konklusjon vil bli lagt frem for bydelsutvalget i sak 
Barnehager – Full behovsdekning, status pr oktober. 
 
Bøler Sentrum barnehage: 
Vedtak i sak 93/07: ”Bøler Sentrum barnehage utvides med inntil 4 avdelinger.” 
Bydelsadministrasjonen har bedt OBY foreta en mulighetsstudie ihht vedtaket. Mulighetsstudie 
vil bli lagt frem for bydelen 20.09.2007. 
Vedtak i sak 93/07: ”Det bes om at man finner en hensiktsmessig tomt for brakkebarnehage for 
nye Bøler Sentrum barnehage.” 
OBY er informert om vedtaket. Vedtaket vil bli fulgt opp av bydelen i møte med OBY 
20.09.2007, der mulighetsstudie for utvidelse fremlegges. 
 
Andre vurderte barnehagetomter: 
Skøyenkroken (grn/brn 144/2128+2129): 
OBY har etter oppfordring fra bydelen vurdert tomten. Grunnet tomtens beskaffenhet anses 
denne ikke som egnet til barnehageformål. 
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Sandstuveien 70: 
I forbindelse med planlegging av boliger på tomten, har det vært tenkt lagt inn barnehage i 
forbindelse med bygget. Det har vært foretatt en konsekvensutredning av tomten, inklusive 
vurdering av luft- og støyforholdene. Med bakgrunn i disse målingene anses tomten lite egnet 
til barnehageformål.  
 
Ryensvingen 5: 
Bydelen ble kontaktet av privat aktør som ønsker å etablere barnehage i Ryensvingen 5. I hht. 
Lov om barnehager, § 10, skal kommunen vurdere egnethet i forhold til fysisk beskaffenhet, 
lokaler og uteområde. Bydelsadministrasjon har vært på befaring. Innvendige lokaler anses ut 
fra fremlagte skisser å være godt egnet til barnehageformål. Med bakgrunn i luft- og 
støymålinger gjort ved Sandstuveien, frarådes imidlertid eier å etablere barnehage på tomten. 
 
Oppsummering: 
Med bakgrunn i befolkningsfremskriving pr årskull, antall eksisterende barnehageplasser og 
antall søkere til hovedopptak i 2007, må det antas at det er behov for ytterligere 117 
småbarnsplasser og 135 storebarnsplasser i 2008. Befolkningsfremskriving frem mot 2009 
viser en ytterligere øking på 135 små barn. Dersom det antas at det ønskes barnehageplass for 
67 % av disse barna (som i 2007), vil det være behov for ytterligere 90 småbarnsplasser i 2009. 
Legges disse tallene samlet til grunn, betyr det at det må etableres 207 småbarnsplasser og 135 
storebarnsplasser i bydelen frem mot 2009. 
I vedlagte tabell skisseres løsninger for bygging av 171 småbarnsplasser og 70 
storebarnsplasser i 2008/2009. Dette innebærer at 35 små og 65 store står uten barnehageplass 
pr. 31.12.2008. På barnehagetomtene i Utmarksveien 8 og Nøklevannsveien 2 (tidligere 
Skredderløkka barnepark) vil det være mulig raskt å etablere midlertidige paviljonger, med til 
sammen min. 10 avdelinger. Dette er knyttet til at tomtene allerede er regulert til 
barnehageformål. Estimert tid fra bestilling til leveringsdata er jf. OBY ca 3 mnd. Antall barn 
vil avhenge av paviljongenes størrelse. Forutsettes det at det kan leveres 6 avdelings paviljong 
kan en slik etableres på Skredderløkka ved slutten av 2008, og samtlige av de 35 små og 65 
store barna tilbys plass i denne før årsskiftet neste år. Økes antall søknader kraftig også i 2009, 
kan ytterligere en paviljong settes opp i Utmarksveien. 
 
Elementer av betydning: 
Befolkningsfremskrivingen viser at barnetallet 1-5 år i bydelen vil reduseres fra 2009 og frem 
mot 2020. Forutsatt at dette medfører riktighet, vil bydelen raskt få overkapasitet og behov for 
å avvikle barnehageplasser.  
Med utgangspunktet i søkertallene er det realistisk å anta at varslet omlegging av 
søknadsprosedyrer fra 2008, overgang til ansiennitetsprinsippet, har hatt innvirkning på antall 
søkere til barnehageplass i 2007, særlig gjelder dette søknader for de aller minste barna.  
Antall barnehageplasser i nybygg er estimert ut fra antatt m2 pr bygg. Det er imidlertid først når 
nybygget er ferdig at eksakt antall barnehageplasser kan beregnes. Det må antas at et bygg som 
Manglerud videregående skole, kan gi flere plasser enn det vi i dag har lagt til grunn. 
 
I oppsummeringen har vi søkt å gi en beskrivelse av hvordan vi kan nå full behovsdekning i 
2008/ 2009. Det må understrekes at det er stor usikkerhet både hva angår utvikling i 
barnetallene, om alle de skisserte prosjektene er realiserbare og hvilken framdrift som er 
realistisk i de aktuelle prosjektene. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status barnehager – full behovsdekning, status september 2007, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien       Tommy Grotterød 
bydelsdirektør/s      avdelingssjef/s 
 
Vedlegg:  
Brev fra Byrådsavdeling for barn og utdanning 
Tabell nye barnehageplasser 
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Sak 131/07  Utvikling av antall barnehageplasser i private barnehager  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 131/07  
 
 
UTVIKLING AV ANTALL BARNEHAGEPLASSER I PRIVATE BARNEHAGER  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets behandling av sak 6/07 Barnehager – full behovsdekning, status januar 2007, 
ble det fattet følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget ber om å få fremlagt egen sak knyttet til utviklingen av antall 
barnehageplasser i private barnehager”. 
 
Saksframstilling: 
I saksfremstillingen i sak 6/07 Barnehager – full behovsdekning, status januar 2007, vises det 
til at noen private barnehager, med utgangspunkt i innrapporterte kostratall, har areal til å ta inn 
flere barn pr. m2. Som beskrevet tok bydelen dette opp med byrådsavdelingen og bad om 
bistand til en nærmere vurdering av dette.  
13.03.2007 fattet byrådet følgende vedtak: 
 

1. Ikke-kommunale barnehager må gi bydelen mulighet til å vurdere arealutnyttelsen i 
barnehagen 

2. Ikke-kommunale barnehager må ta inn det antall barn bydelen mener det er plass til. En 
forutsetning for vilkåret er at bydelen først har gjort en vurdering av barnehagens 
arealutnyttelse 

3. Ikke-kommunale barnehager må prioritere barn fra Oslo. Vilkåret gjelder utover 
barnehagens egen definerte opptakskrets. 

 
I saken heter det at oppfyllelsen av vilkår vil være en betingelse for kommunalt tilskudd. I 
tilfeller der oppfyllelse av vilkårene medfører økte utgifter for barnehagen vil dette finansieres 
av kommunen gjennom økonomisk likeverdig behandling. 
 
Bydelen har i dag 10 ordinære private barnehager som alle omfattes av ordning om kommunalt 
tilskudd. 
Ved 7 av barnehagene har antall barnehageplasser økt, timetall økt eller forholdet mellom antall 
store- vs. småbarnsplasser er blitt endret i perioden 2006 - 2007. Totalt er antall 
småbarnsplasser i disse barnehagene økt med 23 i samme periode.  
Utviklingen i antall plasser følges nøye opp gjennom månedlige rapporteringer, samt særskilte 
innrapporteringer ved utmåling av økonomisk tilskudd.  
Barnehager som antas å ha høyere kapasitet enn antall barnehageplasser i dag tilsier, ref. 
vedtakets punkt 1 og 2, vil som ledd i oppfølgingen av byrådsvedtaket, bli særskilt fulgt opp.  
Til orientering er punkt 3 godt kjent av samtlige eiere av private barnehager og 
familiebarnehager i bydelen, og etterfølges i praksis. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om utvikling av antall barnehageplasser i private barnehager, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien/s       Tommy Grotterød/s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Byrådssak 1058/07 
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Sak 132/07  Erfaringer med fleksible barnehageavdelinger - 
orientering  

 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Arbeidsmiljøutvalget 01.10.07  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 132/07  
 
 
ERFARINGER MED FLEKSIBLE BARNEHAGEAVDELINGER - ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med bydelsdirektørens forslag til budsjett 2007 ble det i sak 187/06 gjort følgende 
vedtak:  
”I løpet av annet halvår 2007 legges fram en sak der man vurderer erfaringene med 
«fleksible» barnehageavdelinger (for eksempel 30 barn i en avdeling ved Holtet barnehage). I 
saken bør både faglige vurderinger fra ansatte og foreldrenes erfaringer legges fram. Det 
forutsettes imidlertid at normen om tre voksne per ni småbarn og tilsvarende antall voksne 
per 18 store barn følges. Dette er i tråd med tidligere vedtak i BU.” 
Saksframstillingen bygger dels på notat fra Holtet barnehage, dels på innspill fra styrer ved 
aktuelle barnehager. 
 
Saksframstilling: 
Som fremstilt i budsjett sak 187/06 – Budsjett 2007, om barnehager og parker, viser det seg at 
flere nye barnehager, grunnet opptak av mange små barn, har areal til flere plasser enn det 
barnehagen er planlagt for. Videre blir det i byggeprosjektene estimert et høyere antall 
kvadratmeter pr barn enn det bydelen har som norm. Som et effektiviseringstiltak, og slik at 
barnehagens areal ble godt utnyttet, ble det i forbindelse med budsjett 2007, opprettet 18 nye 
storebarnsplasser ved Holtet barnehage.  
Oppsummeringen nedenfor baserer seg på tilbakemeldinger fra barnehager der det har vært 
gjort en øking i barnetallet, utover ordinære småbarnsgrupper og ordinære storebarnsgrupper, 
fordi samlet antall m2 har tillatt dette. Dette gjelder små 1-avdelingsbarnehager så vel som 
middelsstore og store barnehager. Til orientering har bydelen barnehager som grunnet fysisk 
utforming har et lavere antall barn pr. gruppe enn det normen tilsier. Der det har vært klare 
definerte behov, har de fysiske utfordringene vært løst ved utbedring av garderobeforhold, 
deling av rom ved hjelp av flyttbare hyller mv. Det er vanskeligere å rekruttere personell til 
førskolelærerstillinger enn til pedagogisk lederstilling. Som ledd i dette har 2 stillinger vært 
gjort om til pedagogisk leder i 2007. 
Normen om 3 voksne pr. ni små barn/ 3 voksne pr 18 barn er fulgt i samtlige av våre 
barnehager. 
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Følgende bør vektlegges ved en øking av barnetallet: 
 

1. Det er barnehagens fysiske forhold totalt sett, og ikke antall m2 alene, som må legges til 
grunn før en øking vurderes.  

2. Ved noen av barnehagene ble det opprettet stilling som førskolelærer og ikke 
pedagogisk leder ved øking av barntallet. Erfaring tilsier at det er svært vanskelig å få 
rekruttert personale til rene førskolelærerstillinger. Dette er knyttet til lønnsforhold. 

3. Det er viktig å ha klare og tydelige arbeidsavtaler der flere pedagogiske ledere skal 
ivareta den samme barnegruppen og det samme personalet. På den måten vil både barn 
og ansatte vite hvem som ivaretar de ulike oppgavene og hvem de skal forholde seg til. 

4. De som rekrutteres til stillinger ved slike avdelinger, bør være motiverte for slike 
oppgaver. Dette er viktig for det enkelte barn, for de foresatte, men også for den enkelte 
ansatte som skal ha sin arbeidsplass ved en slik avdeling/barnehage. Særlig pekes det på 
behovet for å være fleksibel, strukturert og løsningsfokusert for å få til en positiv 
utvikling i personalgruppa. 

5. God oppfølging og veiledning av samtlige ansatte ved barnehagen antas særlig i en 
startfase, å være viktig for de som rekrutteres til disse stillingene. 

6. Der flere barn er samlet kan lydnivået være noe høyere. Fokus på støydempende tiltak 
fra personalets side, er en forutsetning for at barna som går i slike avdelinger, skal ha en 
god utvikling.  

7. Tålegrensen for barn er variabel. Jo yngre barn er, jo mer ro kreves rundt barnet. I 
tillegg finnes det normalt barn i en barnegruppe som har behov for mindre grupper å 
forholde seg til. Det er derfor viktig at barnehagens ledelse ser barnehagen under ett, og 
at styrer forvalter barnehagens ressurser i samsvar med aktuelle behov.  

 
Oppsummering: 
Det tar tid å venne seg til nye arbeidsmetoder og å finne gode løsninger. Alle tilbakemeldinger 
viser at barnehager som har tradisjon for å jobbe med større grupper, finner dette gunstig. 
Særlig der barnehagene totalt sett er små, kan dette være betydningsfullt, da også antall ansatte 
øker som følge av dette, og sårbarheten i forhold til sykefravær reduseres. Som følge av at 
barnetallet økes, styrkes den pedagogiske bemanningen ved barnehagene. Dette forholdet anses 
som særlig positivt av barnehagene, da barnehagens samlede fagkompetanse blir styrket.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar sak om fleksible barnehageavdelinger til orientering  
2. Ordningen med fleksible barnegrupper videreføres 

 
 
 
Tove Stien       Tommy Grotterød 
bydelsdirektør /s      avdelingssjef/s 
 
Vedlegg: Rapport – fleksible barnehagegrupper, Holtet barnehage 
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Sak 133/07  Kvalitetsdokument for SFO - orientering  
 
Arkivsak: 200501171 
Arkivkode: 427 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 133/07  
 
 
KVALITETSDOKUMENT FOR SFO - ORIENTERING  
 
Bakgrunn 
”Kvalitet i SFO” har utgangspunkt i verbalvedtak i forbindelse med budsjett 2007. I vedtaket 
heter det: ”Administrasjonen bes legge fram en sak der man redegjør for hvordan det arbeides 
med å sikre gode skolefritidsordninger på alle skoler, slik at elevene i aktuelle aldersgrupper 
får et likeverdig tilbud uavhengig av hvor i bydelen man bor.” 
 
I bydelens budsjett skisseres følgende hovedmål for SFO:  

”SFO skal, i nært samarbeid med barnas hjem, legge til rette for et trygt og fleksibelt tilbud 
til elevene før og etter skoletid. Tilbudet skal i tillegg til lek, gi mulighet til lekselesing og 
leksehjelp. Videre heter det at SFO skal være en læringsarena for samhandling og sosial 
kompetanse.” 

 
Saksframstilling 
Administrasjonen la våren 2006 i BU-sak 100/06 fram sak SFO – Kvalitet i bydelens 
skolefritidsordninger. Saken inneholdt en redegjørelse om hvordan bydelen arbeider med å 
sikre likeverdig kvalitet i bydelens skolefritidsordninger.  
Dokumentet ”Kvalitet i SFO”, som da var under arbeid, ble trukket fram som en sentral del av 
dette arbeidet. Dokumentet er nå ferdigstilt og blir implementert i den enkelte SFO fra og med 
høsten 2007. 
 
Et utgangspunkt for kvalitetsdokumentet har vært å etablere felles rammer og systemer for 
sikring av et likeverdig tilbud for SFOene. Samtidig er det gitt rom for at den enkelte SFO skal 
kunne beholde sitt særpreg og videreutvikle det de er gode på. 
 
Kvalitetsdokumentet er utarbeidet av og for bydelens SFOer i samarbeid med administrasjonen. 
Det har vært nedsatt arbeidsgrupper av SFO-ledere som har hatt ulike ansvarsområder og 
oppgaver i utarbeidelsen av kvalitetsdokumentet. Utkast og problemstillinger har vært drøftet 
mellom SFO-ledere og administrasjon og i personalgruppene i den enkelte SFO. 
Resultater av de to siste årenes brukerundersøkelser har vært med på å sette preg på det 
endelige dokumentet. 
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Kvalitetsdokumentets hovedkapitler er:  
- Generelt om SFO 
- Kvalitet for barn 
- Kvalitet for foreldre 
- Prosedyrer og rutiner 
- Nyttige ressurser/linker 

 
I hvert av hovedkapitlene ”Kvalitet for barn” og ”Kvalitet for foreldre” er det underkapitler 
med målformuleringer. Hovedkapitlene avsluttes med hvordan måloppnåelse kan 
dokumenteres. 
 
Som eget vedlegg til Kvalitetsdokumentet er det utarbeidet ”Rammeprogram for sosial 
kompetanse”.  Rammeprogrammet er en felles plattform som gir rammer for hvordan barn og 
voksne i SFO skal omgås hverandre. I tillegg til Rammeprogrammet er det laget en 
verktøybase, eller en metodesamling, med konkrete tips for hvordan SFO kan arbeide med 
sosial kompetanse. 
 
Kvalitetsdokumentet skal være et levende dokument for ansatte og foresatte: 

- I dialog med foreldre gjennom introduksjonssamtaler/møter, foreldremøter og daglig 
kontakt. 

- I personalgruppene gjennom faglige diskusjoner på personalmøter, gjennom veiledning, 
i introduksjons- og oppfølgingssamtaler og gjennom daglige tilbakemeldinger. 

 
Det forventes at resultatene av kvalitetsarbeidet etter hvert kan måles i brukerundersøkelser og 
medarbeiderundersøkelser. 
Kvalitetsdokumentet med linker til relevante dokumenter og nettsteder, legges ut på bydelens 
hjemmeside. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kvalitetsdokument for SFO tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
1 vedlegg:  

- Kvalitet i SFO 
Utrykte vedlegg: 

- Rammeprogram for sosial kompetanse 
- Verktøybase  
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Sak 134/07  Ferieklubb 2007 - orientering  
 
Arkivsak: 200400181 
Arkivkode: 17 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 134/07  
 
 
FERIEKLUBB 2007 - ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
I budsjett 2007 ble det avsatt kr 250 000 til sommertilbud for barn og unge. I kapitel 4.4 
Ungdom og fritid ble følgende aktivitetspunkt vedtatt: ”Ferietilbudet er i større grad tilpasset 
ulike aldersgrupper og ungdom med spesielle behov ved endret intern ansvars- og 
arbeidsfordeling.” 
 
Saksframstilling: 
Ferieklubben har tidligere år vært inndelt i et juniortilbud 1. – 7. klasse og et ungdomstilbud fra 
8. klasse til 18 år. Tilbudet var delvis overlappende i forhold til tilbudet i skolefritidsordningen. 
Det åpne ferietilbudet for ungdom i sommerferien ble benyttet i liten grad. 
Det har tidligere vært en utfordring både å gi et godt tilbud for et så stort aldersspenn og særlig 
tilrettelegge for ungdom med spesielle behov i det åpne sommerferietilbudet.  
For å øke kvaliteten og ressursutnyttelsen på ferietilbudet i 2007, er tilbudet blitt differensiert 
til målgruppen 1. – 3. klasse organisert av skolefritidsordningen, 4. – 7. klasse organisert av 
fritidsklubbene. Sommerferietilbud for ungdommer med spesielle behov organiseres av 
utekontakten i samarbeid med barneverntjenestens Oppfølging- og tilretteleggertjeneste 
(OFOT).  
I tillegg organiserer fritidsklubbene ferietilbud for ungdom i skolens høst- og vinterferie. 
 
Ferietilbud 1. -3. klasse ble organisert av skolefritidsordningen. Skolefritidsordningen har 
ordinært heldagsåpent med dagsturer og aktiviteter fra skoleslutt i juni til 01.07 og fra 01.08 til 
skolestart. I 2007 fikk barn som ikke går i skolefritidsordningen, også mulighet til å benytte 
dette tilbudet. I tillegg ble det som en prøveordning gitt tilsvarende tilbud to uker i juli (02.07 – 
06.07 og 25.07 – 31.07) til barn fra Godlia og Trasop. Det ble informert om tilbudet gjennom 
ranselpost og bydelens hjemmeside. 
Ferietilbudet ble med få unntak benyttet av de faste barna som går i skolefritidsordningen. På 
det ekstraordinære tilbudet i juli, var det mange brukere i perioden 02.07 – 06.07. I den siste 
perioden derimot var det svært få brukere. Det anbefales derfor at ferietilbudet i 2008 begrenser 
seg til første uken i juli.   
 
Ferietilbud 4. – 7. klasse ble organisert av fritidsklubbene og bestod av dagsturer i uke 26, 31, 
32 og 33. Det ble informert om tilbudet gjennom lokalavisen, bydelens hjemmeside, ranselpost 
og bydelens tjenester. Totalt ble det benyttet 577 plasser og på enkelte turer var det ikke mulig 
å innfri etterspørselen. Det bør vurderes om kapasiteten bør økes på deler av programmet.    
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Sommerferietilbud for ungdom med spesielle behov ble organisert av utekontakten. I samarbeid 
med Oppfølging- og tilretteleggertjenesten (OFOT) gjennomførte utekontakten to 
overnattingsturer. Deltakerne var under tiltak hos barneverntjenesten. 
Tre dagers tur til Dagali hvor det deltok ni ungdommer. 
Tre dagers tur til Liseberg hvor det deltok fjorten ungdommer. 
Det er en målsetting å gi et ferietilbud som kan erstatte eksterne tiltak på en faglig forsvarlig 
måte. Samarbeidet med barneverntjenesten bør ytterligere styrkes for å oppnå dette målet. 
 
Høst- og vinterferietilbud for ungdom blir organisert av fritidsklubbene. 
I skolens vinterferie ble fritidsklubbenes tilbud utvidet til også å gjelde dagtid. I tillegg til åpen 
klubb, ble det gjennomført dagsturer og arrangementer på kveldstid. Det ble informert om 
tilbudet gjennom ranselpost 4. - 10. klasse, bydelens hjemmeside og ved plakater. Tilbudet ble 
mest benyttet av 4. – 7. klasse. Erfaringer fra vinterferien tilsier at tilbudet i høstferien 2007 må 
justeres for å kunne nå den eldste målgruppen. 
 
Alle de tre tjenestene som har organisert ferietilbudene, har fått positive tilbakemeldinger fra 
brukerne og foresatte. For flere familier er det en utfordring å finne gode tilbud til sin barn i 
skolens ferier. Foresatte har gitt tilbakemelding om at ferietilbudet oppleves trygt og spennende 
for deres barn. 
  
Vurdering: 
Vurdert på bakgrunn av erfaringene så langt i 2007, har den nye organiseringen av ferietilbudet 
fungert etter intensjonen. Ved en endret intern ansvars- og arbeidsfordeling har ferietilbudet i 
større grad blitt tilpasset ulike aldersgrupper og ungdom med spesielle behov. Denne 
organiseringen bør videreføres i 2008.  
Når det gjelder tilbudenes innhold, vil det være behov for enkelte justeringer. Ferietilbudet for 
1. – 3. klasse vil det antagelig være tilstrekkelig med å holde åpent første uken i juli. Det bør 
videre vurderes om tilbudet skal gis på alle skolefritidsordningene i bydelen. 
Når det gjelder ferietilbudet til 4. – 7. klasse bør innhold og dimensjonering på fire av de større 
turene justeres slik at beboernes behov i størst mulig grad blir ivaretatt.  
Ferietilbud til ungdom med spesielle behov ble gjennomført for første gang i 2007 med gode 
resultater. Men årets tilbud kom i stor grad i tillegg til eksterne barneverntiltak i ferien. Det bør 
være en målsetting i 2008 å gi et ferietilbud som i større grad kan erstatte eksterne tiltak på en 
faglig forsvarlig måte. Samarbeidet med barneverntjenesten bør ytterligere styrkes for å oppnå 
dette målet. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om ferieklubb 2007 tas til orientering. 
 
 
Tove Stien /s       Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 135/07  Mediaverkstedet - rapport 2006/2007  
 
Arkivsak: 200500130 
Arkivkode: 327.1 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 135/07  
 
 
MEDIAVERKSTEDET - RAPPORT 2006/2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger Mediaverkstedets aktivitetsrapport for perioden 02/2006 – 06/2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Mediaverkstedets rapport 2006/2007 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
1 Vedlegg:  
- Mediaverkstedets rapport 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 28 

 



 

   29

 

Sak 136/07  Gjennomgang av tilbudet på Skøyer´n fritidsklubb, Kafé 
X og mediaverkstedet  

 
Arkivsak: 200400181 
Arkivkode: 17 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 45/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 136/07  
 
 
GJENNOMGANG AV TILBUDET PÅ SKØYER´N FRITIDSKLUBB, KAFÉ X OG 
MEDIAVERKSTEDET  
 
Bakgrunn: 
I budsjett 2007 kapitel 4.4 Ungdom og fritid ble det vedtatt følgende aktivitetspunkt:   
”Ressursene knyttet til Skøyeren fritidsklubb, Kafè X og mediaverkstedet gjennomgås med sikte 
på økt kvalitet og ressursutnyttelse. Tilbudets åpningstid tilpasses i større grad brukernes 
behov. Endringene iverksettes i løpet av første kvartal 2007.” 
 
Saksframstilling: 
Skøyer´n fritidsklubb, Kafé X og mediaverkstedet drives i hovedsak som tre separate tilbud 
med noen enkelte felles prosjekter.  
Kafé X har åpent fire ettermiddager i uken med leksehjelp, gratis internett og visning av filmer. 
I en periode var tilbudet utvidet med åpningstid to kvelder i uken. Brukerne har blitt involvert i 
å utvikle tilbudet bl.a. ved en større ungdomshøring våren 2006 og ved å innhente råd og ideer 
fra ungdomsrådet.  
Ut over det faste ettermiddagstilbudet, har det vært forsøkt kveldstilbud og ulike arrangementer 
som jentekvelder, filmkvelder, konserter m.m. Disse tiltakene har ikke medført vesentlige 
endringer i antall besøkende. Besøkstallet til Kafé X har vært svært lavt med tre, fire brukere 
hver ettermiddag. Enkelte ettermiddager har tilbudet vært uten besøkende. 
Mediaverkstedet har åpent to til tre kvelder i uken med tilgjengelig instruktør og utstyr til 
produksjon av video, foto, musikk o.l. Mediaverkstedet har hatt et bra besøkstall sett i 
sammenheng med tilbudets innhold og kapasitet med gjennomsnittlig syv, åtte brukere hver 
kveld. 
Skøyer´n fritidsklubb har tilbud tre kvelder i uken for ungdom. Stedet driftes som en 
tradisjonell fritidsklubb med tilbud om kafé, diskotek, ulike prosjekter m.m. Fritidsklubben 
hadde i skoleåret 2006/2007 et gjennomsnittlig besøk på 40 ungdommer hver kveld. 
Brukerne av Kafé X og Skøyer´n fritidsklubb er i hovedsak bosatt i region Oppsal. Brukerne av 
mediaverkstedet er i større grad bosatt mer spredt i bydelen. 
 
Vurdering: 
Da Kafé X ble etablert sommeren 2004, hadde man tro på at et moderne tiltak initiert av 
ungdomsrådet, ville bli et attraktivt treffsted. Det ble antatt at for bydelens ungdom var det 
uproblematisk å forflytte seg på tvers av regionene innenfor bydelsgrensen for å kunne besøke 
Kafé X.  
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Kafé X har i løpet av de tre årene den har eksistert, ikke klart å etablere seg som et attraktivt, 
bydelsomfattende tilbud for ungdom. På tross av ulike arrangementer og prosjekter, har 
bydelen ikke lykkes med å få et akseptabelt besøkstall. De ungdommene som benytter tilbudet, 
er også i stor grad faste brukere av Skøyer´n fritidsklubb. 
 
På bakgrunn av disse erfaringene, er det hensiktsmessig å vurdere tilbudet på Kafé X i 
sammenheng med tilbudet på Skøyer´n fritidsklubb og mediaverkstedet. Skøyer´n fritidsklubb 
har tidligere gode erfaringer med å drifte ettermiddagstilbud for ungdom i nærmiljøet. Det antas 
at en flytting av ettermiddagstilbudet til Skøyer´n fritidsklubb vil bidra til at tilbudet blir 
benyttet av langt flere brukere samtidig som kostnadene blir redusert. Skøyer´n fritidsklubb vil 
ved en slik omlegging få utvidet sitt tilbud, styrket sin bemanning og også få etablert et tilbud 
med internett.  
 
Det er knyttet noe usikkerhet til om en flytting av Kafé X kan svekke tilbudet på 
mediaverkstedet ved lavere rekruttering av brukere og mulighet for færre samarbeidsprosjekter 
med andre ungdomstiltak. Mediaverkstedet har i noen grad samarbeidet med Kafé X i 
gjennomføringen av prosjekter bl.a. en fotoutstilling. Enkelte ungdommer har også blitt 
rekruttert via Kafé X.  
 
Lokalet til Kafé X er godt egnet til møtevirksomhet, ulike tiltak og mindre arrangementer. 
Stedet blir benyttet på dagtid av de offentlige tjenestene og enkelte frivillige organisasjoner på 
ettermiddag og kveldstid. Kafé X som sted, har derfor en funksjon ut over ungdomstilbudet. 
Det bør derfor også vurderes om det er hensiktsmessig å beholde lokalene til møtevirksomhet 
og ulike tiltak selv om tilbudet på Kafé X blir flyttet til Skøyer´n fritidsklubb.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Mulige endringer av tilbudet på Kafé X vurderes i forbindelse med budsjett 2008. 
 
 
 
Tove Stien /s        Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 137/07  SaLTo handlingsplan 2007 - 2008, til orientering  
 
Arkivsak: 200500847 
Arkivkode: 911 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 137/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SALTO HANDLINGSPLAN 2007 - 2008, TIL ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
På bakgrunn av bystyremelding nr. 2/1999, ”Kriminalitetsforebyggende arbeid blant barn og 
unge”, vedtok byrådet 27.05.2003 å etablere en ny og mer effektiv samarbeidsmodell mellom 
Oslo kommune og Oslo politidistrikt for bekjempelse av barne- og ungdomskriminaliteten i 
hovedstaden, samt samordne og strukturere samarbeidet internt i kommunen og mellom Oslo 
kommune og andre statlige instanser.  
SLT - modellen har vært prøvd ut i syv bydeler i perioden 2004 - 2005. SLT står for 
samordning av lokale kriminalitetsforebyggende tiltak. I byrådssak 1012/06 ble det vedtatt å 
utvide SLT - modellen til å gjelde hele byen. Modellen organiseres i forhold til tre geografiske 
og administrative områder, dvs. hele kommunen, politikretsene og bydelene.  
Den sentrale styringsgruppen for SLT vedtok at SLT - modellen for Oslo kommune skal hete 
SaLTo (Sammen lager vi et trygt Oslo). 
 
I 2005 ble det etablert et helhetlig tverrfaglig/tverretatlig samarbeidssystem i Bydel Østensjø 
som i stor grad er bygd på modellen til SLT. Samarbeidssystemet skal, i tillegg til det 
kriminalitetsforebyggende tiltak, ivareta områdene psykisk helse, barnevern og 
rusproblematikk. Styringsgruppen består av bydelsdirektør, stasjonssjef Manglerud 
politistasjon, avdelingssjef for BUP Oslo Syd, Utdanningsetaten v/områdedirektør, 
avdelingssjef oppvekst og fritid og avdelingssjef barn og kultur.  
I juni 2006 fikk bydelen en egen SaLTo koordinator. 
 
Saksframstilling: 
I henhold til sentrale føringer skal det utarbeides en lokal, tverrsektoriell SaLTo handlingsplan i 
hver bydel. De sentrale føringene skal ligge til grunn for handlingsplanen samtidig som lokale 
utfordringer blir ivaretatt. Disse utfordringene vil variere fra bydel til bydel og det gis derfor 
rom for ulik prioritering av innsatsområder og målgruppens aldersspenn. 
 
Bydel Østensjø har lange og gode tradisjoner innen barne- og ungdomsarbeid. Bydelen har 
også tidligere erfaringer med SLT – arbeid. Det har vært en målsetting å videreføre og 
videreutvikle tidligere erfaringer og tiltak i den nye SaLTo satsningen. Det har også vært viktig 
å systematisere tiltakene for å sikre mer sammenhengende satsning og et fokus på 
kriminalitetsforbyggende arbeid. Handlingsplanen innholder derfor enkelte tiltak som allerede 
er iverksatt.    
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SaLTo handlingsplan 2007 – 2008 er utarbeidet av en tverretatlig arbeidsgruppe og ble vedtatt 
av styringsgruppen for det tverrfaglige/tverretatlige samarbeidssystemet for Bydel Østensjø i 
juni 2007. Arbeidsgruppen har bygget sitt arbeid på nyere forskning, statistikk fra de offentlige 
tjenestene og erfaringer fra offentlig ansatte. Dette materialet har dannet grunnlaget for lokale 
satsningsområder og tiltaksplan for planperioden.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
SaLTo handlingsplan 2007 -2008 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Handlingsplan SaLTo 2007-2008 
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Sak 138/07  Psykisk helsearbeid i bydelen  
 
Arkivsak: 200400999 
Arkivkode: 124.3 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 47/07  
Omsorgskomite 02.10.07 74/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 138/07  
 
 
PSYKISK HELSEARBEID I BYDELEN  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med behandling av budsjett 2007 fattet bydelsutvalget følgende vedtak:  
 
”I løpet av 2007 legges det fram en sak for bydelsutvalget der muligheten for å bygge opp en 
mer flerfaglig psykisk helsevernstjeneste vurderes.” 
 
Spesialisthelsetjenestens virksomhet er hjemlet i lov om psykisk helsevern. Kommunenes 
virksomhet på området omtales oftest som psykisk helsearbeid, og tiltakene hjemles i lov om 
sosiale tjenester og lov om kommunehelsetjenester.  
 
I denne saken beskrives bydelens tjenestetilbud som retter seg særskilt mot personer med 
psykiske lidelser, og det benyttes begrepet psykisk helsearbeid.   
  
 
Saksframstilling: 
 
Lokal handlingsplan for mennesker med psykiske lidelser: 
Bydelen mottar øremerkede midler fra staten til gjennomføring av psykiatrireformen. Bruken 
av de øremerkede midlene er det gitt føringer for i statlig opptrappingsplan for psykisk helse og 
Oslo kommunes handlingsplan for psykisk helsearbeid.  
I bydelens lokale handlingsplan for 2005 – 2008 har etablering av bolig og omsorgstilbud for 
mennesker med psykiske lidelser hatt høyeste prioritet. Dette fordi et stort antall personer 
innenfor spesialisthelsetjenestens institusjoner har ventet på å kunne utskrives til et tilbud i 
bydelen.  
 
I henhold til lokal handlingsplan er de neste innsatsområdene å etablere en 
miljøarbeidertjeneste til booppfølging, som et supplement til ordinære hjemmetjenester, samt å 
styrke sysselsetting og aktivitetstilbudet. Ut fra bydelens ramme for tildelte øremerkede midler 
har det ikke vært rom for disse tiltakene i 2007. Mulighetene for å styrke disse tiltakene i 2008 
vil bli vurdert ifm budsjett 2008.  
 
Samlokaliserte boliger med stedlig personalbase: 
Bydelen har fra 2004 til 2007 etablert i alt 27 leiligheter i tre enheter med tiknyttet 
personalbase, henholdsvis i Oppsalveien, Rustadgrenda og Skøyenkroken.   
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Botilbudet er gitt til personer som enten har prøvd å bo i egen bolig uten å lykkes, eller som 
skrives ut fra langtidsopphold i psykiatrisk behandlingsinstitusjon, og som ikke klarer seg i 
vanlig bolig med oppfølgingstjenester.  
Ajourført kartlegging per juni 2007 viser at det fortsatt er 12 personer som er pasienter i 
spesialisthelsetjenesten, som venter på et tilbud om bolig i bydel, hvorav 8 har behov for bolig 
med døgnbemanning. I tillegg er det 11 personer som bor i bydelen, men som har et behov for 
bolig med høyere omsorgsnivå /døgnbemanning.    
 
Kjøp av eksterne bo / omsorgsplasser 
Enkelte har behov for bolig- og omsorgstilbud utover det som bydelen har kunnet tilby i boliger 
med bemanning, og noen befinner seg i grenselandet mellom kommunens og 
spesialisthelsetjenestens tjenestetilbud og ansvarsområde. Det har da vært nødvendig å finne 
plasser i eksterne bo/omsorgsinstitusjoner, i en del tilfeller dekkes kostnadene i fellesskap av 
bydelen og Ullevål universitetssykehus, divisjon psykiatri. Bydelen kjøper i dag 8 eksterne 
tilbud, hvorav 4 er med avtale om delt finansiering. 
 
Treff- og aktivitetshus 
Bydelen har tre treff- og aktivitetshus, beliggende på Oppsal, Skullerud og Abildsø. 
Bydelsutvalget har vedtatt sammenslåing av stedene og det arbeides med etablering av nytt, 
felles treffsted i Østensjø skoles rektorbolig. Etter planen skal dette være innflytningsklart i 
januar 2008.    
Treff- og aktivitetshus tilbyr mulighet til sosialt samvær, fellesskap og aktiviteter og er basert 
på at brukerne har medinnflytelse på utforming av tilbudet. 
Sammenslåing av treffstedene vil gi muligheter til å utvikle et mer differensiert tilbud, med 
utvidet åpningstid og tilgjengelighet. Det er etablert arbeidsgrupper blant brukerne og ansatte 
fra de tre treffstedene for planlegging av aktiviteten.    
 
Individuelle oppfølgingstjenester 
Sosialtjenesten har 5 øremerkede stillinger for personell med helse/sosialfaglig grunnutdanning 
og videreutdanning i psykisk helsearbeid. Det legges vekt på å bistå personer med psykiske 
lidelser til å mestre sin tilværelse og motvirke isolasjon, og å forebygge (re)innleggelser i 
spesialisthelsetjenesten, i et tett samarbeid med spesialisthelsetjenesten og øvrig hjelpeapparat. 
Henvendelser kommer fra fastleger, spesialisthelsetjenesten, andre tjenester i bydelen, og fra 
brukere selv og deres pårørende. Ca 180 personer følges opp av de psykiske helsearbeiderne.  
 
Støttekontakt 
Sosialtjenesten tilbyr støttekontakt for personer som trenger dette for å forebygge isolasjon og 
mestre sin tilværelse. Støttekontakt er et satsingsområde i Oslo kommunes handlingsplan for 
psykisk helsearbeid. Det er p.t. 44 personer som har støttekontakt.  
 
Individuell plan (IP) 
Personer med behov for langvarige og sammensatte tjenester har rett til å få utarbeidet en 
individuell plan. Hjelpeapparatet har ansvar for å koordinere planarbeidet, som har som formål 
å forplikte alle involverte parter på den måten som er mest hensiktsmessig for personen.  
Det er i 2. tertial 2007 registrert 67 personer med overvekt av psykiske lidelser som har fått 
utarbeidet IP.   
 
 
Øvrige tjenester  
I tillegg til tiltak finansiert av øremerkede statlige midler tilbyr også sosialtjenesten 
(sosialsenteret og tiltakssenteret) og bydelens hjemmetjenester bistand til personer med 
psykiske lidelser: 
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• Tiltakssenteret er bygd opp med et kvalifiseringsteam og to tverrfaglige team som består av 

psykiske helsearbeidere, sosialkonsulenter, ruskonsulent, boveileder/bomiljøarbeider m.fl. 
Alle bistår på ulike måter personer med psykiske lidelser. Dette gjelder også økonomisk 
rådgiver og tilbudet om hjelp til disponering av egen inntekt. Personer med omfattende 
rusproblem og psykisk lidelse følges opp av sosialkonsulenter / ruskonsulent i samarbeid 
med Rusmiddeletatens tiltak og spesialisthelsetjenesten innen både rus og psykiatri. Det er 
også et omfattende samarbeid med fastleger i enkelte saker. 

• Sosialsenteret yter bistand i form av utredning, rådgivning, sosialhjelp og bistand til bl.a. 
boligproblematikk også til personer med psykiske lidelser.  

• Bestillerkontor 18-66 år har ansvar for utredning og bestilling av tjenester innen de 
øremerkede tiltakene, samt ved kjøp av eksterne institusjonsplasser.    

• Hjemmetjenestene yter praktisk bistand og hjemmesykepleie til hjemmeboende personer 
med psykiske lidelser som har behov for dette. 

 
Vurdering 
Bydel Østensjø har et flerfaglig og sammensatt tilbud til personer med psykiske lidelser, der 
ansatte med ulik fagbakgrunn samarbeider om tiltak for den enkelte.  
Det er behov for å styrke sysselsettings- / aktivitetstilbudet. Den planlagte sammenslåingen av 
de tre treffstedene vil innebære en styrking av aktivitetstilbudet, med utvidet åpningstid og 
mulighet for mer varierte aktiviteter.  
Det er fortsatt et udekket behov for boliger med tett oppfølging / døgnbemanning.  
Oppfølging av lokal handlingsplan og prioriteringer av tiltak vil bli vurdert ifm budsjett 2008.  
  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken tas til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avd.sjef 
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Sak 139/07  Individuell plan - orientering om bruk av IP  
 
Arkivsak: 200600886 
Arkivkode: 340 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Eldrerådet 02.10.07 74/07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 46/07  
Omsorgskomite 02.10.07 75/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 139/07  
 
 
INDIVIDUELL PLAN - ORIENTERING OM BRUK AV IP  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med behandling av budsjett 2007 fattet bydelsutvalget følgende vedtak:  
I løpet av 2007 legges det fram en sak for bydelsutvalget der man redegjør for bruken av 
individuell plan til brukere med psykiske lidelser. Det skal der redegjøres for hvorvidt alle får 
tilbud om slik plan, hvilke tjenester den berører, grad av brukermedvirkning og andre aktuelle 
problemstillinger. 
 
Oslo kommune har i 2007 avsatt 10 mill. kroner til et insentivprosjekt for individuell plan (IP). 
Midlene er fordelt til bydelen i henhold til budsjettkriterier for FO1. For Bydel Østensjø 
innebærer dette 0,7 mill. kroner. I denne saken redegjøres for bydelens plan for bruk av 
insentivmidlene og arbeidet med IP. 
 
Saksframstilling: 
Kort om individuell plan (IP) 
Alle som har behov for langvarige og koordinerte tjenester skal få utarbeidet en individuell 
plan, dersom de ønsker det.  
Individuell plan skal bidra til å gi større trygghet og forutsigbarhet, avklare ansvarsforhold og 
sikre samordning, slik at tjenestene fremstår som helhetlige og i tråd med tjenestemottakerens 
målsettinger. Planen er et samarbeidsdokument som skal sikre koordinering og samarbeid både 
mellom tjenesteytere og med tjenestemottaker og pårørende. Individuell plan er et middel for å 
ivareta brukermedvirkning. 
Retten til individuell plan var først hjemlet i helselovgivningen (forskrift av 8. juni 2001 nr. 
676), og ble senere tatt inn i sosialtjenesteloven (2004). Fra 01.01.2005 er lovgivningen 
harmonisert gjennom en felles forskrift for helselovgivningen og sosialtjenesteloven. 
 
Insentivmidler for styrking av arbeidet med individuell plan 
I sentral budsjettjustering har bydelen fått tildelt 0,7 mill. kroner til å styrke arbeidet med IP. 
Det er gitt følgende sentrale føringer for bruk av insentivmidlene:  
• Målgruppen er alle aldersgrupper av brukere med behov for langvarige og koordinerte 

tjenester. Bydelene er bedt om å være særskilt oppmerksomme på brukere med 
rusproblemer og psykiske lidelser, eldre, samt sikring av kontinuitet ved overgang fra 
barnehage til skole og senere til voksen rolle.  
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• Det skal i forbindelse med tertial og årsmelding rapporteres på antall IP som er utarbeidet, 
IP som er under arbeid, og det skal registreres antall personer som har takket nei til IP.     

• Kompetansetiltak skal gjennomføres lokalt, og spesielt styrkes ift IP-koordinatorene.   
• Bydelen skal benytte malen for IP som ble utarbeidet av kontaktutvalget for STA (nå 

Samarbeidsutvalget for NAV- Ny arbeids- og velferdsordning). 
• Bydelen skal ha en koordineringsinstans for arbeidet med IP, som skal sikre nødvendig 

opplæring og veiledning, ivareta rapportering og gi informasjon til publikum.  
• Bydelene skal utarbeide en plan for bruk av insentivmidlene og avgi en rapport ved årets 

slutt for bruken av midlene.  
 
Status og plan for bruk av insentivmidlene i Bydel Østensjø 
 
Kompetansetiltak 
Bydelen gjennomførte i 2005 et 3-dagers kurs med tema individuell plan. Kurset hadde 40 
deltakere fra alle fagavdelinger og rekrutterte i hovedsak tjenesteledere. Det samme kurset ble 
gjennomført i perioden januar – mars 2007. Kurset hadde 40 deltakere og denne gangen var det 
bred deltakelse fra ansatte som jobber direkte med brukere innen sosialtjenesten, 
bestillerkontoret, samlokaliserte boliger, hjemmetjenesten, helsestasjonen, ergo-fysio, 
barnehage og pedagogisk fagsenter. I tillegg har bydelen hatt enkeltdeltakere på kurset 
”Vardagens dramatik” arrangert av Helse og velferdsetaten (HEV). Bydelen har planlagt å 
gjennomføre et tilsvarende kurs i egen regi i høst.   
Det satses særskilt på økt bruk av IP inn mot grupper som til nå i liten grad har fått dette, 
spesielt rusmisbrukere. Det er gjennomført halvdags fagmøter om IP på tiltakssenteret og 
sosialsenteret.    
I henhold til bydelens kompetanseutviklingsplan 2007 vil det bli gjennomført kurs i å lede 
ansvarsgrupper. I tillegg er det planlagt å etablere nettverksgrupper for IP-koordinatorer. Det er 
et stort behov for å styrke kompetansen i å lede ansvarsgrupper og å inneha rolle som IP-
koordinator.   
   
Mal for IP 
Bydelen bruker malen som er utarbeidet av kontaktutvalget.   
 
Koordineringsinstans 
Bydelen har opprettet en koordineringsgruppe, bestående av en representant fra hver 
fagavdeling, som skal ivareta kompetanseutviklingen, implementering av rutiner, 
informasjonsarbeid og rapportering. For å sikre framdriften i dette arbeidet, er det opprettet 0,6 
årsverk engasjement.    
Alle søknader vedrørende IP skal kanaliseres til bestillerkontoret, som fatter vedtak på IP.   
 
Om bruk av individuell plan til brukere med psykiske lidelser 
IP har vært systematisk i bruk for mennesker med psykiske lidelser i forbindelse med 
utskriving fra institusjon innen spesialisthelsetjenesten til bosetting i kommune / bydel.     
I henhold til samarbeidsavtalen som er inngått mellom bydelen og spesialisthelsetjenesten 
vedrørende psykisk helsearbeid, skal alle pasienter som skal utskrives til bolig i bydel ha 
utarbeidet en individuell plan.  
 
I 2. tertial er det registrert at 154 brukere har IP, hvorav 50 barn og 104 voksne.  
Av 104 voksne har 67 overvekt av psykiske lidelser, mens 16 har overvekt av rusproblemer. I 
tillegg er det 42 IP som er under utarbeidelse. 29 brukere har takket nei til å få utarbeidet IP. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelens arbeid med IP tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avd.sjef  
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Sak 140/07  Bydelens arbeid med inkludering  
 
Arkivsak: 200700215 
Arkivkode: 050.3 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 48/07  
Omsorgskomite 02.10.07 76/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 140/07  
 
 
BYDELENS ARBEID MED INKLUDERING  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 141/07  Status brukervalg august 2007  
 
Arkivsak: 200400545 
Arkivkode: 225 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 02.10.07 75/07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 49/07  
Omsorgskomite 02.10.07 77/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 141/07  
 
 
STATUS BRUKERVALG AUGUST 2007  
 
Bakgrunn: 
Brukervalg for hjemmetjenesten, praktisk bistand, ble innført i Bydel Østensjø fra 01.06.2006 
på bakgrunn av bystyrevedtak av 08.06.2005 (sak 219).  
 
Antall brukere som har valgt privat leverandør: 
For utvikling av brukervalg i bydelen vises til nedenstående tabell. Den viser oversikt per 
måned over antall brukere totalt i Bydel Østensjø, antall brukere i bydelen som velger privat 
leverandør,   
andel brukere i Bydel Østensjø som har valgt privat leverandør og andel brukere som har valgt 
privat leverandør i alle 15 bydeler.  
 
Det er også tatt med i tabellen hvor mange timer praktisk bistand som det totalt er vedtak om i 
bydelen, og hvor mange timer som leveres av privat leverandør. 
 
 Des 

2006 
Jan 
2007 

Feb 
2007 

Mars 
2007 

Apr 
2007 

Mai 
2007 

Juni 
2007 

Juli 
2007 

Aug 
2007 

Aktive brukere totalt i 
Bydel Østensjø 

1375 1340 1370 1355 1367 1377 1382* 1366* 1381 

Antall valgt privat 
leverandør 

51 54 60 71 69 72 81 85 85 

Andel brukere med 
privat leverandør 

3,71% 4,03 % 4,38 % 5,2 % 5,0 % 5,2 % 5,9 % 6,3 % 6,2% 

Gj.snitt andel alle 
bydeler 

10,7% 11,2 % 11,7 % 12,8 % 12,3 % 12,4% 13 % 13,4% 13,7% 

Vedtakstimer alle 
brukere i bydel  

 5527 5359 5954 5871 6119 5950 6102 6181 

Sum timer privat 
leverandør 

 279 296 373 372 383 415 433 445 

Andel tid til privat 
leverandør 

 5,06 % 5,53 % 6,26 % 6,3 % 6,3 % 6,9 % 7,1 % 7,2% 

* 1 bruker har valgt tjenester fra Hjemmetjenesten for døve og døvblinde, som er en kommunal tjeneste 
Brukerne i Bydel Østensjø er fordelt på alle de private leverandørene som tilbyr tjenester i 
bydelen og den kommunale leverandøren av hjemmehjelpstjenester for døve og døvblinde.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Redegjørelse for status brukervalg august 2007 tas til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef  
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Sak 142/07  Kjøp av middag for beboere i trygdeboligene i 
Rustadgrenda  

 
Arkivsak: 200700695 
Arkivkode: TEST 
Saksbehandler: Solveig Nyhamar 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 02.10.07 76/07  
Omsorgskomite 02.10.07 78/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 142/07  
 
 
KJØP AV MIDDAG FOR BEBOERE I TRYGDEBOLIGENE I RUSTADGRENDA  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med budsjett 2007 vedtok bydelsutvalget at det skulle etableres dagsenter i Rustad 
eldresenters lokaler, to dager i uken, for ca 15 brukere. Dagsenteret organiseres under samme 
leder som for eldresenteret.  
 
Under budsjettbehandlingen ble det videre vedtatt: 
 
”Det legges til rette for at beboerne på Rustad trygdeboliger vil kunne kjøpe mat de to dagene 
dagsentertilbudene bruker eldresenteret. Dette vil bety matserveringstilbud 5 dager i uka, mot 
3 dager nå” 
 
I forbindelse med gjennomgang av status BU vedtak per august 2007, framkommer det at dette 
ikke er utført: Det selges i dag middag ved eldresenteret 2 dager i uka. Beboerne ved Rustad 
trygdebolig kan handle middag disse 2 dagene.  
Det ble i saken om status BU vedtak beskrevet at det ville bli gjort en undersøkelse blant de 
øvrige beboerne ved Rustad trygdeboliger, for å kartlegge interessen for å kunne bestille 
middag for avhenting, de to dagene det er innkjøpt middag til dagsenterbrukerne.  
 
Aktuell situasjon 
Leverandør av varm mat til Rustadgløtt dagsenter, Rustad bokollektiv (driftes av 
Sykehjemsetaten) og spisegruppene i henholdsvis Utmarkveien og Skøyenkroken, har gitt 
beskjed om at varm mat ikke lenger kan leveres etter 01.10.2007. Begrunnelsen er at det er så 
små kvanta at transporten ikke er lønnsom, særlig på grunn av krav til temperatur på maten ved 
slik levering. 
 
Sykehjemsetaten vil prøve å ordne seg med transport via Oslo Taxi, da de bare skal få brakt 8 
porsjoner daglig. Bydel Østensjø har etter ovennevnte oppsigelse av kontrakten behov for 
daglig utkjøring (7 dager per uke) av ca 20 porsjoner til Utmarkveien, ca 12 porsjoner til 
Skøyenkroken, samt ca 15 porsjoner til brukerne av Rustadgløtt dagsenter hver mandag og 
fredag. Det er flere som kan selge middagsporsjoner, problemet er transporten. Det jobbes med 
å finne løsninger på transportproblemet, da forholdene på de nevnte stedene ikke ligger til rette 
for oppvarming av så store kvanta mat på en gang. Det er heller ikke kjølelager på disse 
stedene. 
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På denne bakgrunn synes det ikke å være et gunstig tidspunkt for å utvide antall porsjoner 
varme måltider ytterligere akkurat nå, og spesielt ikke med et antall som vil kunne endres mye 
fra dag til dag/uke til uke. Dette vil en kunne komme tilbake til etter at en ordning med varm 
mat er etablert. 
 
Det vil i stedet, inntil videre, bli oppfordret til at beboere kan kjøpe med seg en ekstra porsjon 
de to dagene det er eldresenterservering. Dette kan de så varme opp påfølgende dag. Dette vil 
gi muligheter for kjøp av middag 4 dager per uke. Eldresenteret oppgir at ca halvparten av de 
besøkende på eldresenteret kjøper middag den dagen de er der. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om varm mat til beboere i trygdeboligen på Rustad tas til etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 143/07  Tilsyn med habiliteringstjenester til barn og unge - 
avviket er lukket og tilsynet er avsluttet  

 
Arkivsak: 200600355 
Arkivkode: 303 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 01.10.07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 44/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 143/07  
 
 
TILSYN MED HABILITERINGSTJENESTER TIL BARN OG UNGE - AVVIKET ER 
LUKKET OG TILSYNET ER AVSLUTTET  
 
Bakgrunn: 
Fylkesmannen og Helsetilsynet i Oslo og Akershus gjennomførte våren 2006 tilsyn med 
habiliteringstjenester til barn og unge i Bydel Østensjø. Tilsynet ble utført som systemrevisjon 
og ble gjennomført i juni 2006. Målet var å finne ut om bydelen etterlever myndighetskrav i 
ulike faser av tjenesteutøvelse overfor den aktuelle målgruppen. 
 
Endelig rapport fra tilsynet forelå i slutten av august. Rapporten konkluderte med at ”Bydel 
Østensjø sikrer ikke en koordinert og samordnet tjeneste til målgruppen”. Tilsynet påviste ett 
avvik og ga en merknad.  
Bydelen ble av Fylkesmannen bedt om å redegjøre for hvordan det konstaterte avvik skal 
lukkes. Plan for lukking av avviket ble sendt Fylkesmannen innen fristen, som var satt til 
01.11.2006. Plan for lukking av avvik ble sammen med Endelig rapport – landsomfattende 
tilsyn med habiliteringstjenester til barn, Oslo kommune – Bydel Østensjø lagt fram for BU i 
sak 174/06. I samsvar med krav fra Fylkesmannen ble avviket planlagt lukket i løpet av 1. 
halvår 2007. 
 
Saksframstilling: 
En bredt sammensatt arbeidsgruppe har systematisk fulgt opp Plan for lukking av avvik. 
Arbeidsgruppen har vært ledet av leder for helsestasjonsvirksomheten, Mia Aasen Mathisen. 
Forbedringene de har kommet fram til er godt forankret i praksisfeltet. De samme personene 
som har sittet i arbeidsgruppen, vil ha ansvar for oppfølging av habiliteringsarbeidet framover. 
Dette representerer i seg selv en kvalitetssikring av at det som nå er bestemt blir fulgt opp. 
 
Kravene til bydelen gikk blant annet på tydeliggjøring av hvordan habilitering barn og unge er 
organisert, inklusive tydeliggjøring av ansvar, oppgaver og rutiner. Dette er blant annet fulgt 
opp ved at det er opprettet egen bestillerenhet for tjenester til barn og unge. Området er vedtatt 
styrket med 50 % stilling direkte rettet mot koordinering av habilitering barn og unge. 
 
Det er opprettet nettverk for habilitering barn og unge, det er opprettet en koordineringsenhet 
for habilitering barn og unge, rutiner for koordinerende enhet på bydelsnivå er forbedret og 
tilpasset ny organisering.  
Ansvar og oppgaver tillagt de koordinerende enhetene og enkeltstillinger er klargjort. Rutiner 
og retningslinjer for blant annet individuell plan, støttekontakt, individuell avlastning, overgang 
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barnehage – skole m.fl. er kommet på plass/ forbedret. Informasjon om habilitering barn og 
unge er tydeliggjort og lett tilgjengelig på bydelens nettsider, inklusive informasjon om 
individuell plan.  
Kravene har videre gått på ansvarsgrupper, inklusive koordinators rolle, kvalitetssikring og 
oppfølging av individuell plan, kompetanseutvikling og internkontroll. 
 
Dokumentasjon på lukking av avviket ble oversendt Fylkesmannen 14.05.2007. I brev fra 
Fylkesmannen av 29.05.2007 står det:  
”Etter gjennomgang av brev med vedlegg fra bydelen datert 31.10.06 og 14.05.07 er vår 
vurdering at Bydel Østensjø, ved de endringer og forbedringer som er blitt iverksatt, sikrer en 
koordinert og samordnet tjeneste til denne målgruppen.” Det konkluderes med at: 
”Helsetilsynet i Oslo og Akershus og Fylkesmannen i Oslo finner med dette at det påpekte 
avviket er lukket, og tilsynet avsluttes med dette”. 
 
Saken legges fram for bydelsutvalget til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ”Tilsyn med habiliteringstjenester til barn og unge -  avviket er lukket og 
tilsynet avsluttet” til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
2 trykte vedlegg:  

- Landsomfattende tilsyn med habiliteringstjenester til barn - svar på kommentarer til 
bydelens plan for lukking av avvik. Brev fra Fylkesmannen i Oslo og Akershus, av 
29.05.2007 

- Lukking av avvik - Landsomfattende tilsyn med habiliteringstjenester til barn. Brev fra 
Bydel Østensjø til Fylkesmannen i Oslo og Akershus, av 14.05.2007. 

 
1 utrykt vedlegg:  

- Dokumentoversikt mai 2007, som består av enkeltvedleggene 1-11. 
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Sak 144/07  Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport 8/2005: 
Kvalitet i sykehjem - Langerud sykehjem  

 
Arkivsak: 200500093 
Arkivkode: 204 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 02.10.07 77/07  
Omsorgskomite 02.10.07 79/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 144/07  
 
 
OPPFØLGING AV FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT 8/2005: KVALITET I 
SYKEHJEM - LANGERUD SYKEHJEM  
 
Bakgrunn 
I 2005 gjennomførte Kommunerevisjonen en forvaltningsrevisjon av kvaliteten ved 
Langerud sykehjem. Undersøkelsen viste positive og negative trekk ved kvaliteten på pleie- 
og omsorgstilbudet ved sykehjemmet. 
 
Saksframstilling 
Kommunerevisjonen har i juni 2007 gjennomført en oppfølgingsundersøkelse.  Det vises til 
Kommunerevisjonens sak til Kontrollutvalget, ”Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport 
8/2005: Kvalitet i sykehjem - Langerud sykehjem”.  Saken følger vedlagt. 
 
Revisjonens gjennomgang viser at sykehjemmet i hovedsak har gjennomført de tiltak som ble 
meldt i 2005 og at institusjonen er kommet langt i arbeidet med 
kvalitetssystemet/internkontrollsystemet, men at de på noen punkter fortsatt har 
forbedringspotensial. 
 

Kommunerevisor har fremmet følgende forslag til vedtak  
Kontrollutvalget merker seg at Langerud sykehjem i hovedsak har gjennomført de tiltak 
som ble meldt i 2005.  
 
Kontrollutvalget tar for øvrig oppfølgingsundersøkelsen av Kommunerevisjonens 
rapport 8/2005: Kvalitet i sykehjem - Langerud sykehjem” 
 
Saken sendes Helse og sosialkomiteen. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kommunerevisjonenes ”Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport 8/2005: Kvalitet i 
sykehjem - Langerud sykehjem”, tas til orientering. 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 145/07  Evaluering av bydelsdager 2007  
 
Arkivsak: 200400622 
Arkivkode: 802 
Saksbehandler: Hallgeir Thorbjørnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.09.07 0/  
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 01.10.07 41/07  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Eldrerådet 02.10.07 78/07  
Råd for funksjonshemmede 02.10.07 50/07  
Omsorgskomite 02.10.07 80/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 145/07  
 
 
EVALUERING AV BYDELSDAGER 2007  
 
Bakgrunn: 
I bydelens budsjett for 2007 er det avsatt kr 100 000 til bydelsdager. Bydelsdagene ble 
gjennomført 29.05.-03.06.2007. Det er fjerde gangen bydelsdager blir gjennomført etter 
bydelsreformen. Nytt i år var at arrangementet var spredt rundt i bydelen med arrangementer av 
mer ”lokal” karakter, framfor et stort hovedarrangement på Abildsø idrettsplass. 
 
Saksframstilling: 
Organisering: 
Arbeidskomiteen for bydelsdagene har vært sammensatt med representasjon fra Østensjø 
kunstforening, kirkene i bydelen, Abildsø idrettslag, Oslo Square Dance Club, Østensjøvannets 
Venner og Østensjø musikkråd. Administrasjonen var representert ved kulturkonsulent, 
informasjonskonsulent og praktikant for kulturområdet. 
Oppstartsmøte for bydelsdagene 2007 ble holdt i november 06, og her ble nytt konsept med å 
spre arrangementet rundt ”der folk ferdes” lansert.  
 
Administrasjonen har organisert PR og markedsføring, og har hatt løpende kontakt med 
senterledere og alle organisasjoner, institusjoner og tjenestesteder som har deltatt med stand og 
andre arrangementer i programmet. 
 
Målsetting: 
Arbeidskomiteen har, i samsvar med tidligere føringer fra bydelsutvalget, lagt vekt på følgende 
målsettinger: Arrangementet skal i hovedsak være basert på lokale krefter, vise bydelens rike 
og mangfoldige organisasjonsliv, styrke lokal tilhørighet og skape identitet til den nye bydelen. 
Det er viktig at bydelsdagene bidrar til samling om ny bydelsstruktur, er inkluderende i forhold 
til lag og grupper og er med på å skape egenaktivitet. I tillegg har profilerning og informasjon 
om bydelens tjenester og tjenestesteder vært en viktig målsetting for bydelen. 
 
Beskrivelse av arrangementet: 
Se vedlagte program. 
Bydelsdager ble gjennomført tirsdag 29.05 til søndag 03.06 med offisiell åpning på Abildsø 
idrettsfelt i forbindelse med Lions Club sitt arrangement ”Østensjøtrimmen”. Hovedarenaer for 
bydelsdagene var i år tre av bydelens kjøpesentre; Oppsal, Manglerud og Bøler senter. I tillegg 
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var det arrangementer ved Skullerudstua, Østensjøvannet, Deichmanske bibliotek og 
Manglerud kirke, for å neve noen. 
Planlagte utescener på Bøler senter og ved Skullerudstua ble flyttet inn på grunn av henholdsvis 
utrygt for regn og sammenhengende regn. 
Eget ungdomsarrangement med konserter ble gjennomført i skolegården på Bøler skole lørdag, 
i oppholdsvær. 
 
Evaluering: 
Arbeidsgruppa hadde evalueringsmøte 19.06.2007. I tillegg ble evalueringsskjemaer sendt til 
bidragsytere med frist for tilbakemelding i innen 1. september. 
 
Nytt konsept med spredte arrangementer ble godt mottatt av både av deltakere og publikum. 
Arbeidskomiteen var enig om at konseptet fungerte bra, og at dette bør videreføres ved 
kommende bydelsdager. Det ble gitt svært gode tilbakemeldinger fra både publikum og 
bidragsytere om innholdet i programmet. 
Informasjon om bydelsdagene og invitasjon til deltakelse bør ut allerede i løpet av høsten året 
før. 
 
Fem-siders detaljert programfolder (inkludert forside) ble laget i samarbeid med mediebyrået 
Mt media og ble fulldistribuert i bydelen. Representantene i arbeidskomiteen var enige om at 
utforming av program og distribusjon var vellykket og at denne oppgaven bør ivaretas av 
administrasjonen i samarbeid med et mediebyrå i framtiden. 
 
Det var ulike erfaringer med samarbeid med bydelens sentere. Dette fikk konsekvenser blant 
annet i forhold til plassering av stands. Til tross for dårlig vær med oppstarten på Oppsal senter, 
var flere av deltakerne fornøyde, og oppvisning med taekwondo inne skapte stor ståhei. 
Underholdning på senterne både i uka og på lørdag fungerte svært godt med stort oppmøte fra 
publikum, så dette bør satses videre på. 
 
Over 20 organisasjoner stilte med stands på senterne, i tillegg til en rekke tjenestesteder og 
politiske partier. Noen solgte mat og andre hadde aktiviteter for publikum. Det var utstilling av 
malerier, demonstrasjon av internett for eldre, basketballaktiviteter for ungdom, utdeling av 
gratis frukt med mye mer. 
 
Oppslutning fra publikum var jevnt over god, med unntak av besøk på stands på sentrene de 
dagene det var dårlig vær. Langt flere beboere fikk nyte godt av bydelsdagene dette året med et 
mer desentralisert arrangement enn tidligere år. 
 
Bydelsdagene ønsker å ha en miljøvennlig profil. Program og plakater ble trykket på resirkulert 
papir og svanemerket. Økonomisk støtte til trykking fra Returkartong gjorde dette mulig.  
 
Vurdering: 
Programmet gjennom dagene var meget variert og omfangsrikt, og flere av årets bidragsytere 
har meldt om ønsket gjentakelse. Arrangementet engasjerer mange mennesker lang tid i forkant 
av arrangementet og gir befolkningen gode og lett tilgjengelige kulturopplevelser rundt om i 
bydelen. Synliggjøring av hva som rører seg og informasjon om lag, foreninger, tjenestesteder, 
institusjoner med mer som finnes i bydelen, er uten tvil med på å skape identitet til Bydel 
Østensjø som en ”kulturbydel”. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg:  Program for bydelsdagene 2007 
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Sak 146/07  Godtgjøring av bydelsutvalgets leder og nestleder  
 
Arkivsak: 200401458 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 146/07  
 
GODTGJØRING AV BYDELSUTVALGETS LEDER OG NESTLEDER  
 
Bakgrunn: 
Byrådet vedtok i møte 19.06.2002, sak 280, større oppgaver til færre bydeler. I saken, pkt. 6, 
ble følgende vedtatt: ”Byrådet bes fremme sak om bydelsutvalgenes arbeidsbetingelser etter at 
de vedtatte endringene i bydelenes oppgaver og ansvar har virket en stund.” 
 
Videre har forretningsutvalget i møte 16.02.2004 fattet følgende vedtak som berører saken: 
”Det bør også legges frem vurderinger som grunnlag for å drøfte arbeidsbetingelser for 
bydelsutvalgenes ledere og nestledere, herunder muligheten for frikjøpsordning for å kunne 
utføre oppgaver/representasjon.” 
 
Saksframstilling: 
Bystyret behandlet i møte 06.12.2006, sak 446, sak om enkelte endringer i bydelsutvalgenes 
arbeidsbetingelser. 
 
Bystyret fattet følgende vedtak:  
1. Reglement for godtgjøring av folkevalgte verv i Oslo kommune, punkt 5 om bydelsutvalgene 

endres og gis følgende ordlyd: 
 
Bydelsutvalgene: 
Bydelsutvalget kan, etter vurdering av arbeidsmengde og andre forhold, godtgjøre leder og 
nestleder i bydelsutvalget enten etter alternativ 1 eller etter alternativ 2 nedenfor. 
 
Alternativ 1: 
Leder får godtgjøring på kr. 62 002 og godtgjøring på kr. 2 745 pr møte. 
Nestleder får godtgjøring på kr 17 686 pr år og 1 286 pr møte. 
Medlemmer får godtgjøring på kr 1 286 pr møte.  
 
Alternativ 2: 
Leder får årlig godtgjøring som tilsvarer 20 % av det som er fastsatt for bystyrekomiteenes 
ledere, jf. punkt 2, første avsnitt, og godtgjøring på kr 2 745 pr møte. 
Nestleder får årlig godtgjøring som tilsvarer 33 % av det som er fastsatt for leder, og 
godtgjøring på kr 1 286 pr møte.  
Medlemmer får godtgjøring på kr 1 286 pr møte. 
 
Reglementets punkt 5 Bydelsutvalgenes arbeidsutvalg, bestemmelsen skal lyde: 
Leder og øvrige medlemmer får godtgjøring på kr 962 pr møte. 
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Slik det fremkommer av vedlagte reglement, så er bystyrets vedtak for godtgjøringssatser for 
medlemmene av bydelsutvalget og komiteene en ren prisjustering på 3,9 %, tilsvarende den 
generelle prisjusteringen av godtgjøringssatsene pr. 01.01.2007.  

Når det gjelder godtgjøring av leder og nestleder i bydelsutvalget, skal BU, ”etter vurdering av 
arbeidsmengde og andre forhold”, ta stilling til hvordan disse skal fastsettes, enten etter 
alternativ 1 eller alternativ 2: 
• Alt 1 er en prisjustering av fastbeløpet, kr 64 420 for leder og kr 18 376 for nestleder 
• Alt 2 tilsvarer for BU-leder 20 % av det som er fastsatt for bystyrekomiteenes ledere  

= kr 116 280 pr. år.  
Nestleder får en godgjøring tilsvarende 33% av det som er fastsatt for BU-leder  
= kr 38 372 pr. år. 

 
Møtegodtgjørelsen pr møte er kun prisjustert, og er lik i begge alternativer, kr 2 852 for leder 
og  
kr 1 336 for nestleder. 
 
Bydelsutvalget behandlet saken i møte 19.03.2007, sak 32/07. Det ble i møtet fattet følgende 
vedtak:  

1. ”Bydelsutvalget vil beholde nåværende økonomiske kompensasjonsordning resten av 
 dette bydelsutvalgs funksjonstid. 

2. Bydelsutvalget vedtar et forslag om økonomi og arbeidsbetingelser for det nye 
bydelsutvalget, som skal behandles av nåværende bydelsutvalg, før avgang. 
Det nye bydelsutvalget, som tiltrer etter valget i september, vil stå fritt med hensyn til 
valg av foreslått alternativ.” 

 
 
Saken legges frem uten innstilling fra bydelsdirektør. 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 147/07  Søknad om støtte til TV-aksjonen 2007  
 
Arkivsak: 200700636 
Arkivkode: 855 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 08.10.07 147/07  
 
SØKNAD OM STØTTE TIL TV-AKSJONEN 2007  
 
Bakgrunn: 
NRKs årlige TV-aksjon er i år tildelt UNICEF Norge. Aksjonen skal gjennomføres i samarbeid 
med Norges Idrettsforbund, Olympiske Komité og Right To Play. Dato for innsamlingen er 
21.10.2007. Inntektene fra TV-aksjonen går til barn berørt av hiv/aids i ulike deler av verden. 
 
Saksframstilling:  
Oppsal Frivillighetssentral v/Turid Danielsen, søker Bydel Østensjø om kr 5000. På vegne av 
Manglerud aksjonskomite, Bøler aksjonskomite og Abildsø aksjonskomite søker Kristin 
Hvideberg Tobiassen om kr 2000 for hver av komiteene.  
 
Midlene skal dekke utgifter i forbindelse med lokal planlegging og gjennomføring av TV-
aksjonen. Midlene skal brukes til følgende:  

- utgifter i forbindelse med forberedelsesmøter 
- telefonutgifter i forbindelse med søking etter frivillige 
- mat til medlemmene som jobber hele dagen 
- kaffe, saft, pølser til bøssebærere, samt engangsservice 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal Frivillighetssentral bevilges kr 5000 i hht. søknad. Manglerud aksjonskomite, Bøler 
aksjonskomite og Abildsø aksjonskomite bevilges hver kr 2000 i hht. søknad. Midlene dekkes 
av bydelsutvalgets budsjett. 
 
 
 
Tove Stien       Therese Kloumann Lundstedt 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 148/07  Søknad om utvidet åpnings- og skjenketid ute - Olsen 
restaurant ANS  

 
Arkivsak: 200400084 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 01.10.07 39/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 148/07  
 
 
SØKNAD OM UTVIDET ÅPNINGS- OG SKJENKETID UTE - OLSEN RESTAURANT 
ANS  
 
Bakgrunn: 
I brev av 29.08.2007 fra Næringsetaten vises det til søknad fra Olsen Restaurant ANS, 
Østensjøveien 64 om utvidet åpningstid ute. 
 
Status:  
I h.h.t. alkohollovens § 1-7 ber Næringsetaten om bydelsutvalgets uttalelse ift. søknaden innen 
to uker etter mottatt brev. (mottatt saksbehandler 29.08.2007).  
 
Ved anbefalt avslag ber Næringsetaten om kopi av saksprotokoll, evt. med tillegg av 
bydelsutvalgets begrunnelse dersom dette ikke fremkommer av protokoll. 
 
Olsen Restaurant har i dag åpningstid/skjenketid innendørs til klokken 03:00/02:30 og utendørs 
00:00/23:30, og søker utvidet åpnings/skjenketid ute til 03:00/02:30. 
 
Det vises til åpningstidsforskriften og til følgende vedtak i Bystyresak 07/06/2006 sak 235 
punkt 2: 
”Bystyret gir byrådet fullmakt til å justere grensene for indre del av sentrum, slik at også andre 
områder i Oslo sentrum der uteserveringen ikke er i strid med beboerinteresser kan defineres 
som indre del av sentrum. Dette kan også unntaksvis omfatte enkeltsteder utenfor indre del av 
sentrum der dette ikke strider mot beboerinteresser”.  
 
Administrasjonens vurderinger: 
Lokalene til Olsen Restaurant har en slik beliggenhet at bydelsadministrasjonen har ment at 
virksomheten er til liten sjenanse for omkringliggende bebyggelse, men etter at Olsen 
Restaurant fikk utvidet inne- og ute åpningstid/skjenketid i 2004, har administrasjonen blitt 
gjort oppmerksom på at det leies ut hybler og leilighet i Østensjøveien 64 og 62. Dette gjør at 
søknaden om utvidet åpnings/skjenketid ute til 03:00/02:30 kan komme i konflikt med 
beboerinteresser.  
Bydelsadministrasjonen har for øvrig ikke mottatt kommentarer, innvendinger eller klager fra 
naboer, politiet eller andre instanser. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Det leies ut hybler og leilighet i Østensjøvein 62 og 64, og selv om bydelen ikke har mottatt 
klager over nåværende åpnings/skjenketid, er det potensiale for beboerkonflikter dersom 
utendørs åpningstid/skjenketid utvides. 
 
Søknad om utvidet åpningstid/skjenketid for Restaurant Olsen, Østensjøveien 64 utendørs til 
klokken 03:00/02:30 anbefales ikke. 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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Sak 149/07  Reguleringsplan for Abildsøveien 52. Endring av 
reguleringsplan etter offentlig ettersyn - Begrenset 
høring  

 
Arkivsak: 200401312 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 01.10.07 37/07  
Bydelsutvalget 08.10.07 149/07  
 
 
REGULERINGSPLAN FOR ABILDSØVEIEN 52. ENDRING AV 
REGULERINGSPLAN ETTER OFFENTLIG ETTERSYN - BEGRENSET HØRING  
 
Saksframstilling: 
Grunnet svarfrist innen 11.09.2007 er uttalelsen gitt administrativt. Eventuelle endringer av 
bemerkningene vil bli ettersendt etter politisk behandling.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til reguleringsplan for Abildsøveien 52. Endring av reguleringsplan etter 
offentlig ettersyn tilsuttes. 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 150/07  Sandstuveien 70, Ryen - Planforslag til offentlig ettersyn, 
reguleringsplan med godkjent konsekvensutredning  

 
Arkivsak: 200400040 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 01.10.07 38/07  
Oppvekstkomite 01.10.07  
Bydelsutvalget 08.10.07 150/07  
 
 
SANDSTUVEIEN 70, RYEN - PLANFORSLAG TIL OFFENTLIG ETTERSYN, 
REGULERINGSPLAN MED GODKJENT KONSEKVENSUTREDNING  
 
Bakgrunn: 
Det vises til oversendelse av planforslag til offentlig ettersyn for Sandstuveien 70, Ryen, datert 
16.08.2007. Bemerkninger til planforslaget bes oversendes innen 19.09.2007. Saksbehandler 
hos Plan- og bygningsetaten er informert om at planforslaget behandles av bydelsutvalget 
08.10.2007 og vedtaket oversendes så snart som mulig etter behandling. 
 
Saksframstilling: 
Området foreslås regulert til bolig, kontor, forretning, lager, allmennyttig formål (barnehage, 
kultur, helse, trim) og bevertning, samt off. trafikkområde og fellesområde. Næringsbebyggelse 
i 6-8 etasjer pluss to underetasjer mot E6 vil skjerme for foreslåtte boliger og barnehage i østre 
del. Tillatt BRA er 91.000m2 hvorav 16.000m2 bolig tilsvarende ca. 175 boliger, maks 4.000m2 
forretning. 750m2 parkering på terreng tillates i tillegg. 
 
Bydel Østensjø har tidligere fattet følgende vedtak i saken (15.05.2006): 
 
Bydel Østensjø mener at det vedtatte sluttdokument for konsekvensutredningen av 
28.09.2004 (vedtatt av byutviklingskomiteen 09.09.2004) ivaretar viktige momenter ift. det 
varslede planarbeid for omregulering. 
Spesielt nevnes trafikkforhold, støy- og luftforurensningsproblematikk, undersøkelse av 
jordforurensning og tiltak for å begrense støy og støv i en eventuell anleggsperiode.   
 
Bemerkninger til varsel om igangsatt planarbeide for omregulering av Sandstuveien 70 
tilsluttes med følgende tillegg:. 
E-6 i tunnel forbi Abildsø/Manglerud (Manglerudtunnelen) vil ha store konsekvenser for 
både bygging langs E-6 og for trafikksituasjonen i området. Mange av de 
konsekvensutredninger som er gjort i tilknytning til saken, kan følgelig være uaktuelle 
når tunnelen realiseres. 
Videre skal administrasjonen bringe på det rene hvorvidt det foreligger bemerkninger fra 
tidligere Bydel Manglerud. Disse fremlegges i så fall BU. 
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Administrasjonens vurderinger: 
 
I forbindelse med luftkvalitet og barnehage har Asplan Viak lagd et tilleggsnotat med tittel 
”Vurdering av luftkvalitet i tilknytning til planlagt barnehage innenfor planområdet”  
 
Notatet konkluderer med at grunnet de høye bakgrunnskonsentrasjonene i området ansees ikke 
Sandstuveien 70 å være den ideelle tomta for å plassere en barnehage, men at de beregninger 
som er gjort heller ikke gir grunnlag for å fraråde en slik etablering. 
 
Notatet nevner også at det er planlagt bevilgninger til en lang Manglerud-tunnel som en del av 
Oslopakke 3 (3,8 milliarder i perioden 2014-2027), og at etablering av en tunnel vil ha en 
positiv betydning for luftkvaliteten i området. 
 
Grunnet ovennevnte luftkvalitetsvurdering samt at en realisering av Manglerud-tunnelen ligger 
langt fram i tid mener administrasjonen at en etablering av 4 avdelings barnehage på 
planområdet ikke bør skje på nåværende tidspunkt. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø anbefaler det foreslåtte planforslag med unntak av den foreslåtte 4 avdelings 
barnehage. Som Asplan Viak sin vurdering av luftkvaliteten konkluderer med er ikke 
Sandstuveien 70 den ideelle tomta for å plassere en barnehage, selv om den ikke kan frarådes. 
Bydelen mener prinsipielt at en etablering av en 4 avdelings barnehage ikke bør skje på 
nåværende tidspunkt, da en realisering av Manglerud-tunnelen ligger langt fram i tid. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 


